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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

معاون خدمات شهری شهرداری اصفهان مطرح کرد؛  

افزایش سه برابری ظرفیت تولید انرژی خورشیدی در اصفهان
      27 نیروگاه خورشیدی اصفهان از انتشار بیش از یک هزار و 100 تن گازهای گلخانه ای جلوگیری کرد
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آینده در مشت 
کدام بازار است؟

در ایران به طور سنتی سه بازار 
ســرمایه گذاری وجود دارد. 
طلا، مسکن و بازار بورس. هر 
چند برخی دلار و خودرو را به 
این بازارها اضافه می کنند ولی 
از نگاه اقتصاد، ارز مولفه اصلی 
یک سرمایه گذاری و خودرو 
تنهــا یــک کالای مصرفی 

ارزیابی می شود.
با انتخاب جــو بایدن و رصد 
فعالیت دولــت مبنی بر امضا 
قرارداد 25 ســاله بــا چین، 
بررسی یک ســناریو  بسیار 
محتمل از اتفاقات آتی و بلند 
مدت بازاهای مالی می تواند 
دیدگاه مناسبی به تغییر روند 

نقدینگی ارائه بدهد.

   بازار ارز
هرچند بررســی بازار ارز به 
عنوان یک بازار سرمایه گذاری 
اشتباه است ولی به عنوان یک 
مولفه اصلی موثــر بر اقتصاد 
بررسی روند آتی این مهم لازم 
به نظر می رســد. ورود بایدن 
به کاخ سفید امیدها بر بهبود 

روابط...

در گفت وگوی اختصاصی با سرپرست 
مخابرات اصفهان مطرح شد؛

همکاری مردم، مسئولین 
و نهادهای اصفهانی لازمه 

ارتقا کیفیت شبکه
سرپرست مخابرات منطقه اصفهان با اعلام این 
مطلب گفت: ارتقاء پهنای باند اینترنت اپراتور 
همراه اول و افزایش کیفیت سرویس های آن در 
سطح استان همکاری هم استانی های عزیز را 

در زمینه نصب آنتن های مخابراتی می طلبد.
به گزارش روابــط عمومی مخابــرات منطقه 
اصفهان،ناصر مشایخی با اشاره به شرایط موجود 
جامعه و افزایش استفاده از خدمات غیر حضوری 
اینترنتی اظهار کرد: با عنایت به وضعیت ویژه 
بیماری کرونا و لزوم برگزاری تمامی کلاس های 

آموزشی دانش آموزان و ...

محمد مهدی عشریه| تجارت نیوز
یادداشــــت

ISFAHAN
N E W S

2 ادامه در صفحه 

گـــزارش

مسابقه ملی عکاسی؛

زاینده   رود، رشته همدلی می شود
نخستین  فراخوان 
مسابقه ملی عکاسی 
»زاینده   رود، رشته همدلی« با رونمایی 

از پوستر این مسابقه آغاز شد.

پانزدهمین جلســه کارگروه تخصصی آب 
کمیسیون اجتماعی و محیط زیست شورای 
اســلامی شــهر اصفهان همراه با رونمایی 
از پوســتر نخستین مســابقه ملی عکاسی 

»زاینده  رود، رشته همدلی« برگزار شد.
رئیس کمیسیون اجتماعی و محیط زیست 
شورای اسلامی شهر اصفهان در این نشست 
که به صورت مجازی برگزار شــد، برگزاری 
این مســابقه را یکی از اقدامــات فرهنگی 
مدیریت شهری برای نکوداشت زاینده رود و 
تعامل فرهنگی و اجتماعی میان استان های 

بهره بردار دانست.
کوروش محمدی اظهار داشت: چاپ پوستر، 
بنر و کتاب از دیگــر اقدامات فرهنگی اداره 
توسعه فرهنگ شهروندی سازمان فرهنگی 
اجتماعی ورزشی شهرداری اصفهان است که 
از اول تا سیزدهم بهمن ماه شاهد تبلیغات 
گسترده در سطح شــهر درباره زاینده رود 

خواهیم بود.
وی با اشاره به نامگذاری 18 مهرماه به نام روز 
نکوداشــت زاینده رود افزود: تمایل داشتیم 
این تبلیغات در مهرماه انجام شود اما با توجه 
به شرایط بحرانی شــیوع کرونا ممکن بود 
مورد توجه شهروندان قرار نگیرد و امیدوارم 
با اعمال محدودیت های یک ماهه، در بهمن 

ماه شاهد وضعیت بهتری باشیم.
وی درباره برگزاری مســابقه ملی عکاسی 

»زاینده   رود، رشــته همدلی« ادامه داد: این 
مسابقه برای نخســتین بار در کشور درباره 
زاینده رود برگزار می شــود و همشــهریان 
و هموطنــان می تواننــد تا ســی ام آذرماه 
عکس های حرفــه ای )دوربین( یــا آماتور 
)موبایل( خود را به دبیرخانه این مســابقه 

ارسال کنند.
به گفته رئیس کمیسیون اجتماعی و محیط 
زیست شورای شــهر اصفهان اختتامیه این 
مسابقه 13اسفندماه و همزمان با روز جهانی 
تالاب ها برگزار و به 50 اثــر برگزیده 150 
هزار تومان جایزه نقدی اهدا می شود و آثار 
آنها از سوی اداره توسعه فرهنگ شهروندی 
ســازمان فرهنگــی اجتماعــی ورزشــی 

شهرداری اصفهان خریداری خواهد شد.
محمدی اضافه کرد: امیدوارم بتوانیم سال 

آینده این مســابقه را در مهــر برگزار کنیم 
تا 18 مهرماه روز نکوداشــت زاینده رود به 
عنوان یــک برند در اذهان مــردم اصفهان 
و ایران حک شــود. همچنیــن همزمان با 
برگزاری این مســابقه قرار است پویشی با 
عنــوان #زاینده رود_رشــته_همدلی در 

فضای مجازی راه اندازی شود.
رئیس اداره توســعه فرهنگ شــهروندی 
سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری 
اصفهان نیز در این جلسه گفت: اگر شرایط 
محیا باشد در تلاش هستیم اختتامیه مسابقه 
عکاســی زاینده   رود، رشــته همدلی را در 
نزدیکی تالاب گاوخونی در شهر ورزنه برگزار 

کنیم.
احمد رضایی دارافشانی با اشاره به طراحی 
و تولید پوســتر، موشــن گرافی و تبلیغات 
شهری درباره زاینده رود افزود: تصمیم داریم 
فراخوان دومین دوره مسابقه ملی عکاسی 
زاینده رود، رشــته همدلی را در خردادماه 
1400 منتشر کنیم تا اختتامیه آن همزمان 
با 18 مهرماه روز نکوداشت زاینده رود برگزار 

شود.
گفتنی اســت؛ پس از رونمایی از پوســتر 
مســابقه ملی عکاســی »زاینده   رود، رشته 
همدلــی«، دومین بخش جلســه کارگروه 
تخصصی آب کمیسیون اجتماعی و محیط 
زیست شورای اسلامی شهر اصفهان به تبادل 
نظر دربــاره چگونگی انعــکاس واقعیت ها 
و چالش های حوضــه آبریز زاینــده رود و 
اطلاع رســانی شایســته تر در این زمینه با 
حضور نماینده صداوسیمای مرکز اصفهان 

اختصاص یافت.

اخبار اصفهان
گــــــزارش

مدیر منطقه 9 شهر اصفهان: 

بودجه 99 منطقه 9 بیش از 100 درصد محقق شد

با پیگیری منطقه 
و هماهنگی با 

اتوبوسرانی این 
مشکل با افزایش 

تعداد اتوبوس ها به 
14دقیقه رسید و در 

برخی موارد به هشت 
دقیقه هم کاهش 

یافت

مدیر منطقه 9 شهر اصفهان از تحقق بیش از 100 درصدی بودجه سال 99 منطقه 9 شهر اصفهان تا مهرماه سال جاری خبر داد و گفت: درصدد هستیم مازاد 
بودجه امسال را به بهترین نحو برای شهروندان هزینه کنیم.      

به گزارش اداره ارتباطات رسانه 
ای شهرداری اصفهان، علیرضا 
رفیعــی در شــصت و هفتمین 
نشســت خبــری از سلســله 
نشست های خبری »سه شنبه ها 
با رسانه« که به صورت مجازی با 
مشارکت اصحاب رسانه برگزار 
شد، با اشاره به اینکه از چند ماه پیش دستور 
کار ویژه برای منطقه 9 تدوین شده است، اظهار 
کرد: بخشی از انعکاس این کار ناشی از مراجعه 

معتمدان به شهرداری است.   
وی ادامه داد: مدیریت سابق منطقه برای احداث 
خیابان بهشــت تلاش بســیار کرد اما شاهد 
اتفاقات جدی که سبب گشایش بخش هایی 
از این خیابان برای کاهش تلفات و آســیب ها 

باشد، نبودیم.  
مدیر منطقه 9 شــهر اصفهان تصریح کرد: در 
این مدت به صورت جدی به پروژه بهشت نگاه 
عمیق و دقیق داشــتیم که در این زمینه تیم 
شهرداری منطقه 9 اقدامات خاص و ویژه ای در 
طی هشت ماهه امسال انجام داده و دستور کار 
اول ما رفع موانع و مشکلات پروژه های عمرانی 
بود.  وی با بیان اینکــه توجه ویژه به مطالبات 
مردم در زمینه های مختلف هم دیگر اقدام در 
منطقه بود، گفت: روش های مختلفی برای این 
کار وجود دارد که ملاقات های مردمی یکی از 

رویه های رایج در این خصوص بود. 
رفیعی با اشــاره به اینکه سرفاصله اتوبوس ها 
در خیابان میرزاطاهر 20 دقیقه و بعضا بیشتر 
بود، افزود: با پیگیری منطقــه و هماهنگی با 
اتوبوســرانی این مشــکل با افزایــش تعداد 
اتوبوس ها به 14دقیقه رسید و در برخی موارد 

به هشت دقیقه هم کاهش یافت.  
وی با اشــاره به اینکه یکی دیگر از شیوه های 
ما برای پرداختن به خواست مردم این بود که 
اتفاقات رخ داده را رصد، تحلیل، بررســی و به 
شکل جدید و متمایز از سابق طراحی کنیم، 
اظهار کرد: در بازدیدهای محلی متوجه شدیم 
ســالمندان منطقه در نقاطی تجمع دارند که 
مناسب سازی نشده، بنابراین به صورت جدی 
به محل های تجمعی سالمندان توجه کردیم. 
حوزه زیباسازی و اجرایی، طراحی های جدیدی 
برای این نقاط داشت تا محلی برای تبادل تجربه 
شکل گیرد که در این راستا، پاتوق تجربه ایجاد 

و الگویی برای مناطق 15 گانه شد.   

مدیر منطقــه 9 شــهرداری اصفهان تصریح 
کرد: یکی دیگر از دستورکارهای ما در منطقه، 
پرداختن به ویژگی ها و مختصات فراموش شده 
منطقه است؛ در میان مناطق 15 گانه منطقه 9 
ویژگی منحصر به فرد آب و هوایی و فضای سبز 
دارد که بر همین اساس می توانیم چشم اندازها 

و افق های خاصی برای منطقه ترسیم کنیم.
وی افزود: هر شهرداری در هر منطقه باید در 
بازه های کوتاه، میان و بلندمدت افق هایی را 
تعریف کند چراکه شهردار بدون افق در منطقه 
شهردار بدون فروغ اســت. رفیعی با اشاره به 
اینکه برای منطقه 9 شهر اصفهان ایده »ماربین 
شهر« را تدوین کردیم، گفت: نزدیک 17 روستا 
جزو محدوده خوش و آب و هوای ماربین سابق 
)منطقه 9( است؛ ویژگی این منطقه سایه سار 
بودن آن و این موضوع نقطه عطف در پرداختن 

به منطقه 9 بوده است. 

   ایجاد گذر تاریخ حدفاصل کوه آتشگاه 
تا منارجنبان 

مدیر منطقه 9 شهر اصفهان با اشاره به مفهومی 
به نام »روان جغرافیا« در توضیح این مفهوم و 
ارتباط آن با ویژگی های منطقه 9 اظهار کرد: 
طبق این مفهوم می توان با پرسه زدن در نقاط 
فراموش شــده، سعی در کســب تجربه از آن 
نقطه داشته باشــیم چراکه ابزار روان جغرافیا 
پرسه زدن و کشــف واقعیات، ورود به زمان و 
کســب تجربه و اندوخته هایی از تجربیات و 
انباشت هایی است که فضای شهری برای پروژه 
ها دارد.  وی با بیان اینکه یکــی از پروژه های 
منطقه، گذر تاریخ است، گفت: از سال گذشته 
تاکنون سعی شــده حدفاصل کوه آتشگاه تا 
منارجنبان به محیطی برای گردشگری طبیعی 
تبدیل شود که این موضوع سبب می شود ما 
محور گردشــگری پیاده راه را به عنوان عنصر 
اصلی در معرفی منطقه 9 با پرداختن به نقاط 

فراموش شده معرفی کنیم.
رفیعــی افــزود: در دل گــذر تاریــخ، 

زیرمجموعه های متعددی وجود دارد. 

   هاب کشاورزی منطقه 9؛ مرکز تبادل 
تجربه 

وی با اشاره به اینکه در بخشی از منطقه 9 شاهد 
ایجاد هاب کشاورزی خواهیم بود، گفت: در این 
پروژه با استفاده از تجربه کشاورزان و با استفاده 

از شرایط محیطی، تجربه ها در زمینه کشاورزی 
به مشارکت گذاشته می شود. 

مدیر منطقه 9 شــهر اصفهــان تصریح کرد: 
همچنین با توجه به اینکه یکی از عرفای کشور 
به نام عمو عبداله کارلادانــی، در منارجنبان 
مدفون است، باغی را به نام باغ عرفا در این نقطه 

طراحی خواهیم کرد.

    9 کلنگ زنی و افتتاحیه ویژه در نهم 
آذرماه در منطقه 9 

وی با اشــاره به اینکــه پــروژه دوم اصلی در 
منطقه 9 ایجاد لوپ گردشــگری گل و گیاه 
است، ادامه داد: یکی از پتانسیل های منطقه 
گلخانه های خیابان های قدس، بهشت و شهید 
حجازی است که تبدیل یک یا چند خیابان به 
میدانگاهی برای گردشگری گل و گیاه می تواند 
برای مردم اثربخشی داشته و شرایط تعاملی 

بین افراد خانواده ها را افزایش دهد. 
رفیعی تصریح کرد: یکی دیگــر از طرح های 
منطقه، ایجاد گذر ارگانیک اســت؛ در شــهر 
اصفهان راسته های متفاوتی مثل لوازم صوتی 
و تصویری، خوار و بار و ..... وجود دارد اما ایجاد 
گذر ارگانیک با ماهیت منطقه 9 سنخیت دارد 
و فعالیت های مختلفــی در زیرمجموعه این 
گذر پیش بینی شده است.   وی افزود: در روز 
نهم آذرماه 99 همزمان با افتتاح و کلنگ زنی 9 
پروژه منطقه 9 اتفاق ویژه ای در این گذر رخ می 

دهد که در آینده به آن می پردازیم.
وی ادامه داد: حدود 79 میلیارد تومان بودجه 
ســال جاری منطقه 9 بود که این بودجه 37 
میلیارد تومان هزینه های جاری و 42 میلیارد 
تومــان خالص هزینه های عمرانی را شــامل 
می شــود؛ از همین رو سرانه هر شهروند بابت 
هزینه های جاری 48 هزار تومان و برای سرانه 
عمرانی 550 هزار تومان است.  رفیعی افزود: 
منطقه 9 در مهرماه توانســت به تحقق 100 
درصدی بودجه خود برسد و اکنون مازاد بودجه 
داریم که ســعی داریم با برنامه ریزی آن را به 

بهترین نحو برای شهروندان هزینه کنیم. 
وی بیان کرد: در فرآیند اصلاح بودجه، بودجه 
عمرانی از 42 میلیارد تومان به 67 میلیارد تومان 
خواهد رســید که این تفاوت سبب می شود، 
سرانه هزینه شهروندان از یک میلیون و 35 هزار 
تومان به یک میلیون و 300 هزار تومان برسد 

که گام بلند برای توسعه منطقه است. 

اخبار اصفهان
گـــزارش
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قیمت خانه با مسکن ملی پایین 
می آید

به اعتقاد یک کارشناس با ساخت و تحویل واحدهای مسکن ملی، 
قیمت مسکن و اجاره بها کاهش یافته و ثبات و آرامش به بازار 

مسکن باز می گردد.
حمید نجف  اظهار کرد: با توجه به نابسامانی بازار مسکن و 

سردرگمی متقاضیان در صورتی که ساخت و تحویل واحدهای 
مسکن ملی با سرعت بیشتری دنبال شود گام بزرگی در کاهش 

قیمت مسکن خواهد بود.
وی گفت: دولت در تلاش است تا در راستای سیاست...
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قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
13,250,60012,401,000قدیم

سکه طرح 
12,744,00011,700,000جدید

7,320,0006,750,000نیم سکه

4,958,0004,800,000ربع سکه

2,704,0002,690,000سکه گرمی

یک مثقال 
5,275,0005,056,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,218,5001,161,500 عیار

طلای آب شده 
5,290,0005,050,000نقدی

یک گرم طلای 
241,624,7001,552,900 عیار

شهردارى سده لنجان به استناد مجوز شماره 401/ش/99 مورخ 1399/07/02 شوراى محترم اسلامى 
شهر در نظر دارد  پارکینگ ماشین آلات واقع در روبروى پمپ بنزین شهر به مساحت حدود 5000 متر مربع داراى  
فنس کشى را بر اساس قیمت گذارى کارشناس رسمى دادگسترى به مبلغ اجاره 4,000,000 ریال پایه براى هر ماه 

و  به مدت یکسال با کاربرى پارکینگ عمومى  واگذار نماید. 
لذا کلیه متقاضیان حداکثر تا پایان وقت ادارى روز پنجشنبه مورخ 99/09/06 مهلت دارند جهت اخذ اسناد 
مزایده و کسب اطلاعات بیشتر به ساختمان شهردارى مراجعه و یا با شماره تلفن 52432323-031 تماس 

حاصل فرمایند. 

آگهـى مزایـده اجاره  (نوبت اول) 

حسین ناظم الرعایا - شهردار سده لنجان

چاپ اول

شناسه: 1043077    
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آرش نجیمی با بیان اینکه از شب گذشته 
ممنوعیت فعالیت اصناف به جز مشــاغلی 
که در ستاد اســتانی مقابله با کرونا اعلام شده 
اســت، آغاز شد، اظهار داشــت: باید توجه داشــت که بر اساس 
مصوبه ستاد اســتانی مقابله با کرونا تنها مطب ها، داروخانه ها، 
مراکز بهداشتی و درمانی، لوازم پزشکی، نانوایی ها، فروشگاه های 
مواد غذایی، فروشــگاه های گوشــت ســفید، گوشــت قرمز و 
 فروشگاه های میوه و سبزی از ســاعت ۱۸ به بعد اجازه فعالیت

 دارند. 
وی افزود: متأســفانه در نخستین شــب اجرای این طرح شاهد 
همکاری کاملی از سوی اصناف نبودیم و روند نظارتی نیز در این 
زمینه مناسب نبود و از این رو از اصناف انتظار داریم در این زمینه 

همکاری کامل داشته باشند.
 سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با بیان اینکه ظرفیت مراکز 
درمانی تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی اصفهان رو به تکمیل 
است، ابراز داشت: از شهروندان درخواست داریم نسبت به حفظ 

سلامتی خود با عدم حضور در مهمانی و مراسم ها، عدم حضور در 
تجمعات، عدم تردد در شهر برای کارهای غیر ضروری و غیره توجه 

داشته باشند.
نجیمی در خصوص طرح اســتفاده از هتل های ارزان قیمت در 
اصفهان برای اســتفاده در طرح هتلینگ وزارت بهداشــت برای 
بیمارانی که در منزل خود امکان قرنطینه شدن نیز ندارند، گفت: 
برای این امر در اصفهان چنانچه نیاز به این فضا داشتیم، مجدداً 

نقاهتگاه ها را در مدار خدمت رسانی قرار می دهیم.

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان مطرح کرد:
لزوم همکاری کامل اصناف اصفهان برای اجرای طرح ممنوعیت فعالیت

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان گفت: در نخستین شب اجرای طرح ممنوعیت فعالیت بعد از ساعت ۱۸، شاهد همکاری خوبی از سوی 
اصناف اصفهان نبودیم. ایرنا

خـــبــــر

ادامه از صفحه یک
...  اقتصادی ایــران با منطقه را 

افزایش می دهد.
از طرفی بانک ها از تسعیر ارز و 
تجدید ارزیابی دارایی تا حدود 
قابل توجهی زیان انباشته خود 
را پوشــش داده اند. لذا برآورد 
می شــود رکود همراه با کاهش 
قیمت بی ســابقه در بازار ارز را 
شاهد باشــیم. احتمال بستن 
قرارداد 25 ســاله بــا چین نیز 
مزید بر علت خواهد شد که رشد 
بی مهابای دلار تا ســالیان سال 

متوقف شود.

    بازار طلا
تحت تاثیرترین بــازار مرتبط 
با دلار را بایســتی طلا دانست. 
طــلا دو آلترناتیــو تحلیلی را 
شــامل می شــود: دلار و اونس 
جهانی. با توجه به تحلیل بازار 
ارز و پیش بینــی رشــد اونس 
جهانی، به احتمال بســیار بالا 
ســرمایه گذاران طــلا، متضرر 

نخواهند شد.
چون رشد اونس جهانی، کاهش 
قیمت ارز را پوشــش می دهد و 
همدیگــر را در آینــده خنثی 
خواهند کــرد. از طرفی انتظار 
رشد بسیار بالا را در این کالای 
ســرمایه گذاری نداریــم ولی 
پیش بینی می شــود در نهایت 
ســرمایه گذاران طــلا متضرر 

نخواهند شد.

    بازار مسکن
رابطه بین ارز و مسکن غیر قابل 
انکار است. بازار مسکن به واسطه 
رشد ارز در ســالیان اخیر، رشد 
بی سابقه ای را تجربه کرده است. 
رشــد این بازار به حــدی بوده 
که ســرمایه های خرد متمایل 
به تشــکیل بازارهــای دلالی 
کوچک تر از جمله خودرو شدند.

باتوجــه بــه پیش بینــی روند 
قیمتی ارز در آینــده و کاهش 
قــدرت خریــد مصرف کننده 
واقعی، احتمال کاهش و رکود 
بی سابقه در بازار مسکن را بسیار 
بالا ارزیابــی می کنیم. ولی این 
بازار کمی با تاخیــر به کاهش 
قیمت واکنش نشــان می دهد 
چون سرمایه گذاران در این بازار 
عموما تا حد امــکان از فروش 
دارایی به قیمت ارزان خودداری 
می کنند ولی در طــول زمان و 
با ســاخت و ســازهای جدید، 
کاهش قیمت در ایــن بازار نیز 

اتفاق خواهد افتاد.

    بازار سرمایه
بازار سرمایه در ســالیان اخیر 
به واسطه رشــد ارز، رشدهای 
خیره کننــده ای را تجربه کرده 
است. ولی تنها مولفه تاثیرگذار 
بر بازار سرمایه، دلار نیست. پس 
از خروج نســبی بانک ها از ماده 
۱4۱ قانــون تجــارت و حضور 
25 ســاله چین در ایران، رشد 
قیمت ارز کمــی غیرمعقول به 

نظر می رسد.
لذا بانک ها در سالیان آتی برای 
کاهش زیان انباشته خود نیاز به 
بازاری دارند تا عدم رشد قیمت 
دلار را پوشش دهد. بازاری که 
وابستگی کمتری با دلار داشته 
باشــد و با تصاحب سیت های 
مدیریتــی، در راســتای تولید 
گام بردارنــد. به نظر می رســد 
مجــوزی که بانــک مرکزی به 
منظور سرمایه گذاری بانک ها در 
بورس صادر نموده، در راستای 
همین سیاست است. سیاستی 
که بانک ها را تا سالیان سال به 
بازار سرمایه هدایت خواهد کرد 
و رشد شارپ بازارهای دیگر را 

متوقف خواهد نمود.
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پیشنهادات بودجه 1400 به نمایندگان ارائه شد
استاندار  اصفهان از ارائه مشکلات استان به نمایندگان مجلس شورای اسلامی در آستانه ارائه لایحه بودجه از 

طرف دولت خبر داد و گفت: در این راستا پیشنهادات بودجه  ۱4۰۰ نیز ارائه شده است.
 عباس رضایی در جمع اصحاب رسانه با اشــاره به برگزاری جلسه مجمع نمایندگان استان اصفهان در 
مجلس شورای اسلامی با حضور مدیران استان، اظهار داشت: برگزاری چنین جلساتی نشان از اقدامات 

انجام شده در راستای توسعه استان و مشکلات مردم دارد. وی افزود:  امروز نیز جلسه ای به میزبانی  استانداری 
با حضور نمایندگان مجلس شورای اسلامی برگزار شد و این گردهمایی با وفاق و همدلی همراه بود، چرا که ما 

معتقدیم مسائل و مشکلات وقتی قابل حل خواهند بود که هم افزایی وجود داشته باشد. استاندار اصفهان با بیان 
اینکه  استانداری اصفهان با مقامات قضایی هماهنگی و همدلی در رفع مشکلات وجود دارد، گفت: همچنین با اعضای قوه 

مقننه هم به دنبال حل و فصل مشکلات مردم با استفاده از ظرفیت های قانونی هستیم. وی تصریج کرد: در آستانه ارائه لایحه بودجه از طرف 
دولت به مجلس هستیم که به طور حتم استان اصفهان مشکلات خاص خودش را در این زمینه دارد و این مشکلات به سمع و نظر نمایندگان 

مجلس شورای اسلامی رسانده شد. 
رضایی ادامه داد: برنامه هایی برای بودجه ۱4۰۰ در نظر گرفته شده که این پیشنهادات بودجه ای نیز به آنها ارائه شد.

تامین نهاده ها باعث کاهش قیمت گوشت قرمز در اصفهان شد
سخنگوی کارگروه تنظیم بازار استان اصفهان گفت: تامین نهاده ها و جلوگیری از قاچاق دام سبک در برخی 

استان ها و افزایش میزان عرضه در بازار دلیل کاهش و ثبات گوشت قرمز در بازار است.
به گزارش اداره کل صنعت، معدن و تجارت استان اصفهان، اسماعیل نادری در حاشیه کارگروه تنظیم بازار 
استان با بیان اینکه اتحادیه های مرتبط نسبت به نصب قیمت های مصوب اقدام کنند، اظهار داشت: همچنین 

اتاق اصناف و سازمان های حمایتی بر قیمت های نظارت خواهند کرد.
سخنگوی کارگروه تنظیم بازار استان اصفهان ابراز امیدواری کرد در زمان حاضر قیمت گوشت سفید که از قیمت 

مصوب بالاتر است با تصمیمات اخذ شده قیمت گوشت سفید به سمت ثبات حرکت کند.
وی با اشاره به قیمت روغن اضافه کرد: بخش عمده مشکلات روغن حل شده و فروشگاه های بزرگ سهمیه خود را دریافت 

کردند همچنین نسبت به توزیع آن در واحدهای کوچک اقدام شده است؛ همچنین قیمت تخم مرغ نسبت به 2 ماه گذشته روند کاهشی 
دارد به گونه ای که اکنون با قیمت تنظیم بازار عرضه می شود. نادری یادآور شد: امید است با تصمیم ستاد تنظیم بازار کشور طی 2 هفته آینده 
قیمت شیر خام نیز به ثبات برسد؛ همچنین سه کالای شیر، ماست کم چرب و پنیر در راستای صنایع لبنی قیمت مصوب دارند و در صورتی که 

این کالاها قیمت مصوب را رعایت نکنند برخورد قانونی خواهد شد.

محمد مهدی عشریه| تجارت نیوز
یادداشـــت
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 با توجه به ضرورت و 
اهمیت به کارگیری 
توسعه انرژی  های 

تجدیدپذیر به منظور 
جلوگیری از آلودگی  های 

محیط زیستی و کاهش 
استفاده از سوخت های 
فسیلی، باید به صورت 

کامل شاهد به کارگیری 
انرژی های پاک باشیم

به گزارش اداره ارتباطات 
رســانه ای شــهرداری 
اصفهان، حســین امیری 
با اشاره به اینکه از ابتدای 
نصــب نیــروگاه هــای 
خورشیدی در سال 92 تا 
پایان مهرماه سال جاری 
حدود یک میلیون و 6۰۰ هزار کیلووات 
ساعت برق در شهر اصفهان تولید شده 
است، اظهار کرد: با توجه به عدم استفاده 
از ســوخت های فســیلی در تولید برق 
تاکنون از انتشار بیش از یک هزار و ۱۰5 
تن گازهای گلخانه ای جلوگیری شــده 
که تاثیر مهمی در کاهــش آلودگی هوا 

داشته است.    
وی گفت: تاکنون 2۷ نیروگاه تولید انرژی 
خورشیدی توسط شــهرداری اصفهان 
احداث شده است که در حال حاضر تمام 
آنها به صورت کامل و با ظرفیت نامی در 

حال تولید انرژی است.
معاون خدمات شهری شهرداری اصفهان 
با اشاره به رویکرد بهره گیری از انرژی  های 
تجدیدپذیر در شهرداری اصفهان افزود: 
بر اساس برنامه ریزی مدیریت شهری در 
خصوص توسعه انرژی  های تجدیدپذیر 
در اصفهان، حرکت به سمت اجرایی شدن 
این موضوع از اهداف اولویت دار شهرداری 

اصفهان است.   
وی تصریح کرد: با توجه بــه ضرورت و 
اهمیت به کارگیری توسعه انرژی  های 
تجدیدپذیر بــه منظــور جلوگیری از 
آلودگی  های محیط زیســتی و کاهش 
اســتفاده از سوخت های فســیلی، باید 
به صورت کامل شــاهد بــه کارگیری 

انرژی های پاک باشیم. 
امیری ادامه داد: بــا توجه به اهمیت این 

موضوع، توســعه نیروگاه های مقیاس 
کوچک و متوســط می تواند در دستور 

کار باشد.

    تولید 2۹ هــزار و ۴۳۱ کیلووات 
ســاعت انرژی الکتریکی توسط 

نیروگاه های خورشیدی شهرداری
وی با اشاره به نیروگاه های خورشیدی 
شهرداری گفت: 2۷ نیروگاه تولید انرژی 
خورشیدی شهر اصفهان با ظرفیت 2۳۰ 
کیلووات در شش ماهه اول سال جاری 
29 هزار و 4۳۱ کیلووات ســاعت انرژی 

الکتریکی تولید کرده است.   
معاون خدمات شهری شهرداری اصفهان 
به اتصال نیــروگاه خورشــیدی ۱۰۰ 
کیلوواتی سالن اجلاس اشــاره و اظهار 
کرد: این نیروگاه از سال گذشته به شبکه 
سراسری توزیع برق متصل شده است و 
ماهانه ۱5 هزار کیلووات ساعت به ظرفیت 

شبکه سراسری برق اضافه می کند.    
وی افزود: این میزان تولید انرژی الکتریکی 
از محل نیروگاه های خورشــیدی باعث 
کنترل و کاهش انتشــار گاز دی اکسید 
کربن به محیط زیســت شــده است به 
گونه ای که از چند سال گذشته که ساخت 
نیروگاه های خورشــیدی در دستور کار 
شهرداری اصفهان قرار گرفته تا مهرماه 
سال جاری از انتشــار بیش از یک هزار و 

۱۰5 تن گازهای گلخانه ای جلوگیری 
شده است.

امیری به برنامه  هــای کوتاه مدت و بلند 
مدت شــهرداری اصفهان در خصوص 
توســعه بهره گیری از این نــوع انرژی 
اشــاره کرد و گفت: در حال حاضر و در 
راستای اســتفاده از فناوری های نوین 
در قالب انرژی های پــاک با بهره گیری 
از توانمندی های سرمایه گذاران بخش 
خصوصی، ســازمان ســرمایه گذاری و 
مشارکت های شهرداری اصفهان نسبت 
به شناســایی ســرمایه گذار حقیقی یا 
حقوقی برای مشارکت در پروژه احداث 
نیروگاه خورشــیدی کوچــک مقیاس 
در سطح مناطق شــهری اصفهان اقدام 
کرده اســت که در همین زمینه سرمایه 
گذاران می توانند در اجرای این طرح ها 
با شهرداری اصفهان به صورت مشارکتی 

همکاری کنند. 

    احداث ۴ نیروگاه دیگر با مجموع 
ظرفیت ۴70 کیلووات 

وی ادامــه داد: اجــرای نیــروگاه 26۰ 
کیلوواتی میدان مرکــزی میوه و تره بار، 
نیروگاه 6۰ کیلوواتی منطقه ۱5، نیروگاه 
۱۰۰ کیلوواتی باغ گلهــا و نیروگاه 5۰ 
کیلوواتی شهرداری منطقه ۸ نیز تا پایان 
سال جاری در دستور کار معاونت خدمات 

شهری قرار دارد. 
معاون خدمات شهری شهرداری اصفهان 
گفت: با احداث این نیروگاه ها با مجموع 
ظرفیت 4۷۰ کیلــووات، میزان ظرفیت 
تولید برق از نیروگاه های خورشــیدی 
شــهرداری اصفهان به سه برابر ظرفیت 

موجود خواهد رسید.  
وی به حضــور شــهرداری اصفهان در 
پنجمین جایزه ملی مدیریت انرژی اشاره 
و تصریح کرد: با توجه به سیاســت هاي 
کلي اقتصاد مقاومتي و الزامات اســناد و 
قوانین بالادستی از جمله سند چشم انداز، 
سیاست های کلی اصلاح الگوی مصرف، 
قانون برنامه پنجم توسعه، قانون هدفمند 
کــردن یارانه ها و قانون اصــلاح الگوی 
مصرف انرژی، استفاده از استانداردها و 
مدل های سیستمی مدیریت انرژی ملی 
و بین المللی و استانداردهای ملی معیار 
مصرف انرژي شــهرداری اصفهان برای 
اولین بار در فرآیند جایزه ملی مدیریت 

انرژی شرکت کرد. 
امیری اضافه کرد: همچنین شــهرداری 
اصفهان در بخش توســعه بهره گیری از 
انرژی های تجدید پذیر تندیس نقره ای 
جشنواره را کسب کرد، در بخش بهینه 
ســازی مصــرف و کاهش مصــرف در 
تجهیزات و تاسیسات نیز عنوان نهاد برتر 
و لوح تقدیر جشنواره را به دست آوردیم.  

معاون خدمات شهری شهرداری اصفهان مطرح کرد؛  

افزایش سه برابری ظرفیت تولید انرژی خورشیدی در اصفهان

معاون خدمات شهری شهرداری اصفهان گفت: طی چند سال 
گذشته که ساخت نیروگاه های خورشــیدی در دستور کار 
شهرداری اصفهان قرار گرفته تا مهرماه سال جاری از انتشار 
بیش از یک هزار و ۱05 تن گازهای گلخانه ای جلوگیری شده 

است. 

      27 نیروگاه خورشیدی اصفهان از انتشار بیش از یک هزار و ۱00 تن گازهای گلخانه ای جلوگیری کرد
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 در گفت وگوی اختصاصی با سرپرست مخابرات اصفهان
 مطرح شد؛

همکاری مردم، مسئولین و نهادهای 
اصفهانی لازمه ارتقا کیفیت شبکه

سرپرســت مخابرات 
منطقــه اصفهــان با 
اعلام این مطلب گفت: 
ارتقــاء پهنــای باند 
اینترنت اپراتور همراه 
اول و افزایش کیفیت 
ســرویس های آن در 
سطح استان همکاری 

هم استانی های عزیز را در زمینه نصب آنتن های مخابراتی می طلبد.

به گزارش روابط عمومی مخابرات منطقه اصفهان،ناصر مشایخی با اشاره به 
شرایط موجود جامعه و افزایش استفاده از خدمات غیر حضوری اینترنتی 
اظهار کرد: با عنایت به وضعیت ویژه بیماری کرونا و لزوم برگزاری تمامی 
کلاس های آموزشی دانش آموزان و دانشجویان  به صورت برخط )آنلاین( و 
همچنین افزایش چشمگیر میزان مصرف اینترنت در سایر مصارف خانگی، 
تجاری و صنعتی و همچنین محدودیت شبکه همراه استان، متأسفانه در 
برخی از شهرهای استان اصفهان شاهد انسداد ترافیک در سرویس های 
مکالمه و اینترنت شبکه همراه می باشــیم که با روند فعلی به زودی در 
مناطق بیشتری از استان با اختلال جدی در ارائه سرویس مخابراتی مواجه 
خواهیم شد. وی افزود : تنها راه حل این مشکل، نصب سایت های موبایل 
و آنتن های مخابراتی )BTS( در نقاط مختلف اســتان در کوتاه ترین 
زمان ممکن می باشد که علی رغم تحریم های ظالمانه دشمنان و کمبود 
تجهیزات جهت توسعه و ارتقاء شبکه، با پیگیری های مؤثر مخابرات منطقه 
اصفهان و همراهی شرکت مخابرات ایران و همراه اول، تجهیزات لازم تامین 
شده که در صورت عدم نصب و بهره برداری جهت استفاده به سایر استانها 
تخصیص خواهد یافت. سرپرســت مخابرات منطقه اصفهان ادامه داد: 
مخابرات منطقه اصفهان تمامی همت خود را برای رفع مشکلات موجود و 
اصلاح، توسعه و ارتقاء شبکه جهت بهره مندی مردم عزیز استان از بهترین 
و بالاترین امکانات مخابراتی، به کار بسته و در این زمینه نیازمند همکاری و 
همراهی هر چه بیشتر هم استانی های گرامی و تمامی سازمان ها، ارگان ها 
و مسئولین خدوم استان به منظور بهره مندی  هر چه سریعتر از شبکه 

استان در زمان مقرر می باشد.

پایان انتظار ۱۳ ساله کارکنان دولت برای 
خانه دار شدن در شاهین شهر

نماینده مردم شاهین شهر و میمه و برخواردرمجلس شورای اسلامی گفت: 
کلیات طرح هزار پیشه شرکت تعاونی مسکن کارکنان دولت در معاونت 

امور عمرانی استانداری اصفهان موردپذیرش قرار گرفت.
حســینعلی حاجی دلیگانی اظهار کرد: کلیات طرح هزار پیشه شرکت 
تعاونی مسکن کارکنان دولت در معاونت امور عمرانی استانداری اصفهان 

موردپذیرش قرار گرفت.
نماینده مردم شاهین شهر و میمه و برخواردرمجلس شورای اسلامی به 
برگزاری جلســه ای که به تازگی در دفتر معاون امور عمرانی استانداری 
اصفهان برگزار شد اشاره و خاطرنشان کرد: این طرح علاوه بر مشخص 
کردن نقشه احداث منازل مسکونی برای حدود هزار عضو شرکت تعاونی در 
زمینی به وسعت 42 هکتار، مکان های که طراحی انتفاعی دارد را مشخص 
کرده است  و پس از پذیرش کلیات این طرح مقرر شد، مشاوران در جلسه 
دیگری درباره جزئیات دیگر احداث طرح مسکونی هزار پیشه توضیحات 

تکمیلی ارائه کنند.

گــــزارش

خــبــــر

ارائه 
خدمات 
درمانی، 60 
سال پیش 
در اصفهان

اصفهان
قدیم

خـــبــــر

مدیرعامل پرشین کارگو:

بیش از ۹0 درصد بارهای کارگوترمینال اصفهان، غیراستانی است
مدیرعامل شرکت پرشــین کارگو گفت: 2۴50 تن بار 
در مجموع ۱۳5 پرواز کارگو اصفهان از فرودگاه شهید 

بهشتی به مقصد کویت ارسال شده است.

وحید اسدی در وبینار بررسی چگونگی حمل و هوایی کالا و معرفی ظرفیت های کارگو 
ترمینال فرودگاه شهید بهشتی اصفهان؛ سرعت، دقت و امنیت را مهمترین مزیت حمل بار 
هوایی دانست و اظهار کرد: پایانه بار هوایی اصفهان از سال ۸۳ کلید خورد و با تلاش اتحادیه 
صادرکنندگان و واردکنندگان محصولات کشاورزی، اتاق بازرگانی، فرودگاه شهید بهشتی 
اصفهان و همچنین تعامل با شرکت پرشین کارگو در شهریور سال ۱۳9۸ با حضور دو وزیر 

راه و شهرسازی و صمت افتتاح شد.
به گفته مدیرعامل شرکت پرشین کارگو، اگرچه کارگوهای بسیاری در کشور است، اما 
کارگو ترمینال اصفهان یکی از استانداردترین کارگوهای کشور است و به لحاظ وسعت بعد 

از کارگوترمینال فرودگاه امام خمینی )ره( قرار دارد.
وی افزود: کارگوترمینال اصفهان طی قرارداد BOT قرار شد به مدت ۱2 سال از تاریخ 
بهره برداری در اختیار اتحادیه واردکنندگان و صادرکنندگان محصولات کشاورزی قرار 
گیرد و طبق برنامه مقرر شد بخشی از حق بهره برداری کارگو اصفهان به شرکت پرشین 

کارگو واگذار شود.
اسدی با بیان اینکه پایانه بار اصفهان در زمینی به مساحت 2 هزار مترمربع و ۷۸۰ مترمربع 
زیربنا احداث شده است، تصریح کرد: فضای ایجاد شده، تجهیزات و امکانات موجود در 

کارگو اصفهان، این پایانه بار را از سایر کارگوها متمایز کرده است.
وی با اشاره به تعامل دستگاه های مختلف برای راه اندازی کارگو اصفهان، افزود: گمرک 
جزو نخســتین ارگان هایی بود که در کارگو اصفهان مستقر شد و اگر این اتقاق رخ نمی 
داد، در عمل پایانه بار اصفهان اندازی نمی شود، همچنین فضای کارگوترمینال اصفهان، 

گمرکی است و حتی امکان خدمات ترانزیتی و ترخیص کالا از این مکان وجود دارد.
مدیرعامل شرکت پرشین کارگو با اشاره به فعالیت این شرکت به عنوان بهره بردار کارگو 
ترمینال اصفهان، گفت: این مجموعه یکــی از پرفروش ترین آژانس های حمل و نقل بار 

هوایی کشور است.
وی در خصوص فروش چارتر بار گفت: به دلیل شرایط موجود و شیوع کرونا، بسیاری از 
شرکت های هواپیمایی پرواز مستقیم خود را به کشور و همچنین اصفهان قطع کردند، اما 
خوشبختانه با رایزنی با هواپیمایی جمهوری اســلامی ایران تا از 2۷ فروردین تا 2۰ آبان 
ماه حدود ۱۳5 پرواز چارتری از مبدا فرودگاه شهید بهشتی برای پایانه بار اصفهان انجام 

شده است.

ایسنا
خـــبــــر
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مینو محرز افزود: وضعیت 
اپیدمی کرونا در کشــور 
بسیار نگران کننده است. 
راه حل آن هم این اســت 
که برای مدتی حداقل یک 
تا دو هفته تعطیلی کامل 
اعلام شــود تا مقداری از 
شــیوع و بروز موارد جدید کم شــود، 
تصمیمی که اخیرا گرفته شده مبنی بر 
تعطیلی بازار و اماکن عمومی از ساعت 
۱۸ کامل و کافی نیست چون تجمع در 
صبح ها ادامه دارد و انتقال بیماری در 

ساعات صبح صورت می گیرد.
وی ادامــه داد: تعطیلی رســتورانها و 
باشگاههای ورزشی و بسیاری از اماکن 
عمومی از ســاعت ۱۸ باعث شــده که 
بســیاری از این اماکن در شبکه های 
اجتماعی تبلیغ کنند کــه صبح ها باز 
هســتند و مردم را دعوت می کنند در 
ســاعت صبح در این اماکن حضور پیدا 

کنند.
عضو ســتاد ملی مقابله با کرونا گفت: 
نیویورک یکــی از شــهرهایی بود که 
بدترین تجربه اپیدمی کرونا را داشت. 
در این شــهر بعد از تعطیلی و قرنطینه 
کامل شــهر و پس از مدتی که بیماری 

کنترل شد و اصلا بیمار جدید نداشتند، 
زمانی که می خواستند بازگشایی ها را با 
اولویت بندی شروع کنند، اعلام کردند 
فقط دو جا نباید باز شود یکی رستورانها 
و دیگری باشگاههای ورزشی زیرا انتقال 
ویروس در این دو مکان بسیار زیاد است 

و اینها خطرناکترین جاها هستند.
محرز افزود: وقتی به مــردم اعلام می 
کنیم فعالیت این اماکن از ســاعت ۱۸ 
ممنوع اســت، مردم در ســاعات صبح 
به این اماکــن مراجعه مــی کنند، در 
همه دنیا هم مردم تــا زمانی که قانون 
نباشــد، رعایت نمی کنند، بنابراین تا 
زمانی که تجمعات و ترددها در ساعات 
صبح وجود دارد، این تصمیمات خیلی 
کمکی به کنترل کرونا نمی کند. فقط 
از مهمانی های شــبانه و عزاداری ها و 
عروســی ها را تا حدی کــم می کند و 
تا حدی تجمع در رســتورانها و اغذیه 
فروشی های شبانه کاهش می یابد اما 
همه این اتفافات در ســاعات روز انجام 

می شود و فایده چندانی ندارد.
وی گفــت: همزمــان با ایــن تصمیم 
باید یکســری اماکن مثل رستورانها و 
باشگاههای ورزشی و اماکن خطرناک 
دیگر صبح ها هم تعطیل باشــند چون 
مردم در ساعات صبح و تا ساعاتی که باز 

هستند به این اماکن هجوم می آورند.
عضو ســتاد ملی مقابله با کرونا افزود: 
پیشنهاد من و بسیاری از متخصصان و 
از جمله همه روسای همه دانشگاههای 
علوم پزشکی که به وزیر بهداشت نامه 
نوشتند این است که دو هفته و حداقل 

یک هفتــه در تهران و اکثر شــهرهای 
کشور که وضعیت مشابه دارند، تعطیلی 
کامل داشته باشند و بعد از آن با ارزیابی 
وضعیت برای اقدامــات بعدی تصمیم 
بگیریم تا بتوانیم یــک مقدار از ازدحام 
بیمارســتانها که اکنون واقعا جا ندارند 
و در وضعیت بحرانی هستند، کم کنیم.

محرز ادامــه داد: همه کســانی که با 
بیماران سر و کار دارند و همه پزشکان 
متخصص در نظام سلامت در ماههای 
گذشته مشاهده کرده اند که باز بودن 
اماکن عمومی باعث می شود به لحاظ 
روانی مردم شــرایط را عــادی تصور 
کنند و به رفتارهای رومره خودشــان 
ادامه دهند، پیشــنهاد من و بسیاری از 
همکارانم در جامعه پزشــکی این است 
دو هفته یا حداقل یــک هفته تعطیلی 

کامل داشته باشیم.
وی گفــت: وقتی صبح ها مشــاغل باز 
باشــد، مترو و اتوبوس ها فعالیت می 
کننــد و ویــروس منتقل می شــود، 
معتقدیم اگر واقعا دو هفته نمی شــود 
تعطیل کرد، حداقل یک هفته تعطیلی 
را اجرا کنیم تا وضعیت بهتر شود، با این 
حال اکنون که دولت تصمیم گرفته بعد 
از ظهرها از ساعت ۱۸ مشاغل تعطیل 
باشد، صبر می کنیم تا یکی دو روز آینده 
نتیجه این تصمیم را ببینیم اگر اثربخش 
بود که چه بهتر اما اگر تاثیری نداشت 
باید هر چه ســریعتر برای حداقل یک 
هفته تعطیلی در کشور تصمیم گیری 
شــود تا همه در خانه بمانند به شرطی 

که کسی مسافرت نرود.

هزینه وحشتناک درمان کرونا
عضو ستاد مقابله با کرونا درباره اهمیت 
اقتصاد و معیشت مردم در کنار سلامت 
گفت: اقتصاد و معیشت مردم مهم است 
اما هزینــه ای که اکنــون دولت برای 
درمان بیماران کرونا و اداره بیمارستانها 
می پردازد وحشتناک و بسیار زیاد است، 
دولت می تواند بخشــی از این هزینه 
گزاف را به مردم بدهد و از مردم بخواهد 
در خانه بمانند، قطعا این تصمیم از نظر 
اقتصادی هم به نفع کشور است. هزینه 
هر تخت روز بســتری در بیمارســتان 
میلیون ها تومان است و واقعا روی جان 
انسانها نمی شود قیمت گذاشت، پایین 

آوردن هزینه هــای درمانی و جانی به 
نفع کشور است.

محرز ادامه داد: هزینــه های قرنطینه 
و تعطیلی کامل برای کشــور بیشتر از 
هزینه های اقتصادی، اجتماعی و روانی 
کرونا نیست، اگر تعطیلی اعمال شود، 
عده ای بیکار می شوند، مشکلاتی ایجاد 
می شــود اما باید هزینه های بیکاری 
یک عده را در کنار هزینه های سنگین 
کرونا با هم مقایســه کرد. پیشنهاد من 
این است که حداقل یک هفته تعطیلی 
اعمال شود و بعد از آن برای بازگشایی 
اماکن عمومی با ارزیابی شرایط تصمیم 

گیری شود.

عضو ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: در 
هر صورت بنــده و همکارانم در جامعه 
پزشکی مسائل سلامت مردم را در نظر 
می گیریم، در ســتاد کرونــا افرادی از 
ارگانهای مختلف هستند که هزینه های 
اجتماعی و اقتصادی را هم در نظر می 
گیرند، به نظر من این صاحبنظران باید 
در کنار هم بنشــینند. مسائل را سبک 
و ســنگین کنند و یک تصمیم مناسب 
بگیرند. اما ایــن ارزیابی باید خیلی زود 
انجام شــود نه اینکه ارزیابی و مقایسه 
هزینه - فایده تعطیلی یا ادامه فعالیت 
مشــاغل با هزینه های کرونــا یک ماه 
آینده طول بکشد باید سریع انجام شود.

محرز: حداقل یک هفته تعطیلی کامل برای کنترل کرونا ضروری است
عضو کمیته ملی مقابله با کرونا گفت: یک هفته تعطیلی برای کنترل کرونا 

ضروریست، ممکن است، عده ای بیکار شوند اما هزینه های بستری و مرگ 

مردم بر اثر کرونا نیز کم نیست، دولت می تواند بخشی از این هزینه را برای 

جبران خسارات اقتصادی هزینه کند تا از شرایط بحرانی عبور کنیم.

 وقتی به مردم اعلام 
می کنیم فعالیت 

این اماکن از ساعت 
۱۸ ممنوع است، 
مردم در ساعات 

صبح به این اماکن 
مراجعه می کنند، در 

همه دنیا هم مردم 
تا زمانی که قانون 

نباشد، رعایت نمی 
کنند، بنابراین تا 

زمانی که تجمعات و 
ترددها در ساعات 
صبح وجود دارد، 

این تصمیمات خیلی 
کمکی به کنترل 

کرونا نمی کند.

ایرنا
گزارش

ISFAHAN
N E W S

استخدام کارشناس طراحی )رشته 
مکانیک یا نقشه کشی صنعتی( در 

اصفهان
تلگرام 09354239335

استخدام کارشناس فروش با حقوق و 
مزایای عالی در اصفهان

estekhdam.dpe@gmail.com

استخدام نویسنده غیر حضوری در 
شرکت رایا مارکتینگ در کل کشور

www.rayamarketing.com لینک

استخدام کارشناس حسابداری خانم 
در یک شرکت معتبر در اصفهان

estekhdam.job1399@gmail.com

استخدام راننده لیفتراک در شرکت 
اصالت در اصفهان

hr@esalatfood.com

۵ میلیون ایرانی تاکنون به درجاتی از کرونا مبتلا شده اند
 معاون تحقیقات و فناوری دانشــگاه علوم پزشکی ایران اظهار داشت: نتایج نوبت هشتم 
پیمایش ملی کووید - ۱9 نشان می دهد که ۷.5 درصد ایرانیان بالاتر از ۱5 سال )معادل 

پنج میلیون نفر( بر اساس خوداظهاری به درجاتی از بیماری کرونا مبتلا شده اند.
سیدعباس متولیان اپیدمیولوژیســت بیان داشــت: در این پیمایش علمی، یک سوال 
خوداظهاری مبنی بر اینکه آیا خودتان به بیماری کرونا مبتلا شــده اید، در نظر گرفته 
شده است که نتایج آن نشان داد جمعیت زیادی از ایرانیان به این بیماری مبتلا شده اند.

وی با اشاره به اینکه جمعیت بزرگی در کشور بدون علامت هستند، گفت: در حال بررسی 
هستیم تا به صورت دقیق مشخص شود که چه میزان از ایرانی ها به عفونت ویروس کرونا 

مبتلا هستند.
معاون تحقیقات و فناوری دانشگاه علوم پزشکی ایران افزود: برآوردها نشان می دهد که 

تاکنون حدود ۱0 درصد جمعیت دنیا به عفونت کرونا مبتلا شده اند.
مردم خطر بیماری کرونا را بیشتر درک کردند

مجری پیمایش ملی کووید - ۱9 تاکید کرد که مردم خطر بیماری کرونا را بیشتر از قبل 
درک کردند به عبارتی آنان بیش از قبل احســاس می کنند که بیماری به آنان نزدیک 

شده است.
متولیان با اشــاره به اینکه پژوهش پیوسته ای را در دســت انجام داریم که در چند روز 
گذشته نوبت هشتم آن به اتمام رسیده است، گفت: بر اساس این پژوهش برای خطر درک 
شده مردم نسبت به کووید - ۱9 نمره ای بین ۱ تا ۷ در نظر گرفته شده که در نوبت های 
قبلی مردم نمره ای بین 3 تا 3.3 گرفته بودند اما در این نوبت خطر درک شــده بیماری 

بالاتر رفته و به حدود 4.4 رسیده است.
وی افزود: مردم همچنان خطر درک شده و نیز شدت درک بیماری کرونا را تقریبا به اندازه 
آنفلوآنزا تخمین زدند، در صورتی که بیماری کرونا نسبت به آنفلوآنزا هم کشنده تر و هم 

سرایت پذیرتر است.
مرگ ناشی از کرونا به اندازه فوتی های دو ساله حوادث ترافیکی است

 معاون تحقیقات و فناوری دانشــگاه علوم پزشــکی ایران تعداد فوت شدگان هشت ماه 
ناشی از کرونا را بیش از 3۸ هزار نفر اعلام کرد و گفت: هر ساله در حوداث ترافیکی حدود 

۱۷ هزار نفــر فوت می کنند با این احتســاب مرگ 
ناشی از کرونا بیشتر از فوت شدگان 2 ساله ناشی 

از حوادث ترافیکی اســت که نشان می دهد با 
وضعیت نگران کننده ای مواجه هستیم.

متولیان ادامه داد: در دوران هشت ساله دفاع 
مقدس 250 هزار نفر به شــهادت رسیدند به 

عبارتی به طور متوسط ســالی حدود 30 هزار 
نفر جان خود را از دســت دادند، در صورتی که ما 

در هشــت ماه ابتلا به کرونا بیش از 3۸ هزار نفر از 
هموطنان از دست دادیم.

وی به مرگ های روزهای اخیر ناشی از کرونا اشاره کرد و گفت: 
در چند روز اخیر شاهد از دست دادن بیش از 400 نفر از هموطنان خود هستیم که ادامه 

این روند بسیار نگران کننده است.

 

فــوق تخصــص ریــه 
بیمارستان مسیح دانشوری گفت: براساس علائم بالینی، پنومونی کووید-۱9 

به 4 دسته خفیف، متوسط، شدید و بحرانی تقسیم می شود.
 دکتر مریم السادات میرعنایت فوق تخصص ریه بیمارستان دکتر مسیح دانشوری در آستانه 
فرا رسیدن ۱2 نوامبر که توسط سازمان بهداشــت جهانی به عنوان روز جهانی پنومونی نام 
گذاری شده است، در باره این بیماری توضیح داد: این بیماری یک بیماری التهابی شدید ریوی 

است که هر سال منجر به مرگ تعداد زیادی از مردم می شود.
این استادیار دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، پنومونی یا ذات الریه را یک بیماری شدید 
التهابی ریوی ذکر کرد که در کودکان زیر پنج سال و افراد بالای ۶5 سال کشنده است. علامت 

شایع آن سرفه اســت و می تواند با خلط، درد قفسه سینه، تب و تنگی نفس نیز 
همراه باشد.

وی با بیان اینکه معمولا پنومونی به علت عفونت هــای باکتریال یا ویرال ایجاد 
می شــود، گفت: این روزها ویروس کرونا COVID-۱9شایع ترین علت پنومونی 
اســت که می تواند در مبتلایان باعث بروز موارد شــدید پنومونی و سندرم زجر 

تنفسی حاد شود.
نحوه تشخیص بیماری پنومونی

دکتر میرعنایت در ادامه گفت: این بیماری بر آلوئل ها یا حبابچه های هوایی ریه ها 
اثر گذاشته و باعث می شود آلوئل ها پر از چرک یا مایع شوند که در نتیجه رسیدن 
اکسیژن به خون با مشکل مواجه می شود. درصورتی که اکسیژن خون کاهش یابد 

سلول های بدن نمی توانند به درستی  کار خود را انجام دهند.
این استادیار دانشگاه با اشاره به اینکه تشــخیص این بیماری اغلب براساس علائم 
بالینی و معاینه صورت می گیرد، افزود: گرافی ساده ریه یا CXRay نیز  در تشخیص 
کمک کننده است و از اسمیر و کشــت خلط هم می توان برای تشخیص عامل بروز 

بیماری استفاده کرد.
این فوق تخصص ریه بیمارستان دکتر مسیح دانشوری خاطرنشان کرد: در پنومونی ناشی از 
کووید ۱9  تشخیص بر اساس نمونه گیری PCR حلق بینی یا نازوفارنژیال برای یافتن ویروس 

صورت میگیرد. البته حدود 30 درصد موارد نتیجه تست ممکن است منفی کاذب باشد.
به گفته این استادیار دانشگاه در گرافی ریه مبتلایان ضایعات متعددی)ضخیم شدن دیواره 
های بینابینی، تیرگی، ادغام و ...( دیده می شــود که می تواند به صورت محیطی یا پریفرال، 

دو طرفه و یا منقطع باشد.

انواع پنومونی ناشی از کووید۱۹
دکتر میرعنایت با اشاره به تقسیم بندی پنومونی براساس علایم بالینی گفت: براساس علائم 

بالینی، پنومونی کووید۱9 به چهار دسته خفیف، متوسط، شدید و بحرانی تقسیم می شود.
نوع خفیف

وی خاطرنشان کرد: در انواع خفیف علائم بیماری به صورت تب خفیف، لرز، گلو درد، بدن درد، 
سردرد، علائم گوارشی نظیر اسهال، از دست دادن حس چشایی و بویایی، ضعف و خستگی 

مفرط بروز می کند.
نوع متوسط

به گفته وی در نوع متوسط ) Moderate( علائم به صورت درگیری تنفسی یا تنگی نفس، درد 
فشاری قفسه سینه  بروز کرده که می تواند همراه با تب باشد در این بیماران  SaO۲  یا اکسیژن 

خون شریانی بین 90 تا 93درصد است.
نوع شدید

دکتر میرعنایت با اشاره به علایم نوع شدید بیماری )Severe(  گفت: در  مبتلایان به پنومونی 
نوع شدید شاهد پیشرفت سریع علائم تنفسی هستیم که شامل تنگی نفس شدید، افزایش 
 SaO۲ تنفس بالاتر از 30 نفس در دقیقه و افت میزان اکسیژن خون شریانی یا rate تعداد یا

به پایین تر از 90 می شود.
نوع بحرانی

به گفته این متخصص عفونی دانشگاه در نوع بحرانی یا Critical بیماری پنومونی علیرغم درمان 
با اکسیژن غیرتهاجمی علایم به صورت نارسایی تنفسی بروز می کند و میزان اکسیژن خون 
شریانی یا SaO۲ در بیمار کمتر از ۸۸ درصد است. در این وضعیت بیمار ممکن است در حالت 

شوک و دچار نارسائی چند ارگان باشد.

علائم اصلی کرونا در ۴ مرحله بیماری

هشدارهای کرونایی تازه 
دکتر مردانی 

عضو ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: یکی از 
مهم ترین توصیه پزشکان برای جلوگیری از 
انتقال ویروس کرونا به یکدیگر رعایت فاصله 
فیزیکی است.دکتر مسعود مردانی گفت: یکی 
از مهم ترین توصیه پزشکان برای جلوگیری از 
انتقال ویروس کرونا به یکدیگر رعایت فاصله 
فیزیکی اســت در حالی که در دست دادن 
با مشــت یا زدن آرنج دست ها به یکدیگر نه 
تنها این موضوع نادیده گرفته می شود، بلکه 
اینگونه ارتباط نیز موجب انتقال ویروس از 

فردی به فرد دیگر خواهد شد.
گرمابه های عمومی پس از استحمام هر 

فرد باید ضد عفونی شوند
وی در خصوص گرمابه های عمومی و نحوه 
نگهداری آن نیز توضیح داد: همه مکان های 
عمومی در صورت رعایت نکردن پروتکل های 
بهداشتی باعث گردش افزایش انتقال بیماری 

کرونا خواهد شد و گرمابه های عمومی نیز از 
این امر مستثنی نبوده و پس از هر بار استفاده 
باید ضد عفونی شــود.دکتر مردانی افزود: 
البته در این مورد جای نگرانی نیست و حتی 
اگر فردی به ویروس کرونا مبتلا باشــد و از 
حمام عمومی استفاده کند می شود پس از 
شست وشوی حمام آن مکان را با آب وایتکس 

رقیق شده ضد عفونی کرد.
خشکشویی ها برای ضد عفونی البسه از 

ماده هیپوکلریت
عضو ستاد ملی مقابله با کرونا همچنین در 
خصوص خشکشــویی ها گفت: مسئولان 
خشکشویی ها علاوه بر رعایت پروتکل های 
بهداشتی برای جلوگیری از انتقال ویروس 
کرونا از طریق شست وشوی لباس ها باید از 
ماده هیپوکلریت استفاده کنند زیرا این ماده 
شــیمیایی موجب از بین رفتن این ویروس 

می شود.
الکل بالای ۷0 درصد استفاده کنید

این استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 

در خصوص این شایعه که استفاده مکرر از 
الکل برای ضد عفونی کردن دست ها تاثیر 
خود را از دســت می دهد، توضیــح داد: در 
صورت دسترسی نداشــتن به آب و صابون 
اســتفاده از الکل بالای ۷0 درصد برای ضد 
عفونی دست ها علاوه بر این که مورد تاکید 
پزشکان است بلکه یکی از مناسب ترین راه ها 
برای جلوگیری از انتقال ویــروس کرونا به 

انسان به شمار می رود.
ماسک های سه لایه مناسب ترند 

عضو ستاد ملی مقابله با کرونا همچنین در 
مورد ماسک های مناسب برای جلوگیری از 
انتقال و آلوده شدن به بیماری کرونا نیز گفت: 
ماسک های سه لایه در جلوگیری از انتقال 
و آلوده شدن به بیماری کرونا در مقایسه با 
دیگر ماسک ها مناسب تر و از وضعیت بهتری 
برخوردارند اما در صورت دسترسی نداشتن 
به اینگونه ماسک ها مهم استفاده از هر نوع 
ماسک است که حداقل تا حدودی بتواند مانع 

از انتقال این بیماری شود.

توضیح سازمان غذا و دارو 
درباره داروهای گیاهی 

درمان کرونا
ســازمان غذا و دارو جزئیاتی از روند صدور 
مجوز برای 4 داروی گیاهی درمان بیماری 

کرونا ارائه داد.
 بهره مندی از ظرفیت های علمی و ذخایر 
عظیم داروسازی ســنتی که میراث چند 
هزار ساله نیاکان ماست امروز هم می تواند 
در مسیر علمی گره گشای مشکلات نوین 

جامعه بشری باشد.
  تاکنون تعداد زیادی دارو که ادعای کمک 
به درمان عوارض ناشــی از بیماری کرونا و 
یا درمان قطعی این بیماری را داشــته اند 
به ســازمان غذا و دارو ارجاع شده است و 
آن دسته از فراورده های مذکور که دارای 
مستندات علمی، مکفی بوده اند، به دقت 
مورد بررسی و تحقیق قرار گرفته و درصورت 

گذراندن مراحل علمــی و قانونی در نوبت 
صدور مجوز قرار می گیرند. براین اســاس 
طبق بررســی های صورت گرفته تاکنون 
چهار فرآورده طبیعی با اجزای گیاهی موفق 
به اخذ مجوز از کمیسیون قانونی سازمان 
غذا و دارو را برای بهبود علائم بیماری کووید 
۱9 شده اند و برای دو مورد آن مجوز موقت 
تولید به مدت ۶ ماه صادر شده است.  اسپری 
دهانی PHR ۱۶0 که حاوی شش اسانس 
گیاهی و با توجه به نتایج کارآزمایی بالینی 
ارایه شــده با مورد مصرف کمک به بهبود 
عوارض ریوی کووید ۱9 شامل تنگی نفس، 
سرفه، افزایش اکســیژن شریانی و شربت 
موکوزیفت حاوی عصاره آبی میوه دو گیاه 
و با توجه به مدارک کارآزمایی بالینی ارایه 
شده، با مورد مصرف بهبود علایم خستگی 
و بی اشتهایی در بیماران مبتلا به کووید۱9 
موفق به اخذ مجوز تولید شــده، اما هنوز 
توسط تولیدکنندگان تولید و به بازار عرضه 

نشده است.

 بنابر اعلام روابط عمومی ســازمان غذا 
و دارو، همچنین دو داروی دیگر شــامل 
فرآورده شربت تولید با نام اظهار شده استاپ 
سیویر )نام فرآورده تایید نهایی نشده است( 
و بر اساس کارآزمایی بالینی با مورد مصرف: 
کاهش دوران بستری و بهبود هایپوکسی 
مورد استفاده قرار می گیرد و فرآورده شربت 
با نام اظهار شــده آنوال اس )نــام فرآورده 
تایید نهایی نشده اســت( حاوی یک جزء 
گیاهی که بر اســاس کارآزمایی بالینی با 
مورد مصرف: بهبود برخی علایم بیماری 
کرونا موثر است، موافقت اصولی کمیسیون 

قانونی را اخذ کرده اند.
  مسلما در صورت تکمیل مدارک علمی و 
قانونی داروهای گیاهی بــا ادعای درمان و 
کاهش عوارض بیماری کرونا در کمیسیون 
قانونی ساخت دارو و مواد بیولوژیک سازمان 
غذا و دارو مطرح و درصورت تایید نهایی و 
رعایت قوانین این سازمان مجوزهای لازم را 

صادر خواهد کرد.

استخدام راننده پایه یک و راننده 
لودر از ۷ استان جهت کار در بندر 

کنگان
موبایل 09۱۷24۱۶۷5۱

استخدام کارمند روابط 
عمومی،اپراتور تولید،تکنسین 
مکانیک،کارشناس کنترل کیفی

تلفن 03۱523۷4۱۶4

استخدام پشتیبان فنی دستگاه 
کارتخوان و کارمند اداری در اصفهان

تلفن 03۱32203۸۸5

استخدام کارشناس کنترل کیفیت 
در یک شرکت تجهیزات پزشکی در 

کاشان
tq@gmail.com.resume4

استخدام مدیر فنی )مهندسی برق 
شاخه الکترونیک( در اصفهان

واتساپ 093۷۸4۱40۸۷

استخدام توسعه دهنده ویتایگر در یک 
شرکت معتبر در اصفهان
تلفن 03۱3234933۷

استخدام کارشناس فروش در شهدینه 
آران هشت بهشت در اصفهان

hremployment.esf@gmail.com

استخدام سرپرست ترابری در یک 
شرکت معتبر در اصفهان
ejob729@gmail.com

استخدام کارشناس فروش حرفه ای 
در شرکت الماس کارت ایرانیان

موبایل 09۱90۸۱39۱4

استخدام کارشناس IT آقا دارای 
مدرک کارشناسی در اصفهان

موبایل 09۱392۶2503

گزارش
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Aluminum ingot 
production 
increases 69% in 
seven months
Production of aluminum 
ingot in five major 
aluminum production 
complexes of the country hit 
a considerable 69 percent 
growth in the first seven 
months of the current year 
(from March 21 to Oct. 22).
Accordingly, 247,335 tons 
of aluminum ingot were 
produced in this period, 
showing a significant 
69 percent hike as 

compared to the last year’s 
corresponding period.
Statistics showed that 
35,556 tons of aluminum 
ingot were produced in 
the country in the Iranian 
month of Mehr (Sept. 
21 – Oct. 22), recording 
a 56 percent growth as 
compared to the same 
period of last year.
In addition, 196,200 tons of 
net aluminum ingot were 
produced in the country in 
the first half of the current 
year (from March 21 to Sept. 
22), showing a 53.2 percent 
growth as compared to the 
same period of last year.

Iran's energy 
ministry, Qatar's 
water, power 
company to boost 

cooperation
Iran's Energy Ministry 
and Qatar's Water and 
Power Company on 
Tuesday stressed the 
need to strengthen 
mutual cooperation.
Mohammad Ali 
Farahnakian, advisor to 
Iran's energy minister 
for international affairs 
and head of the Center 
for International Affairs 
and Coordination of 
Water and Electricity 
Diplomacy of the 
Energy Ministry, met on 
Tuesday evening with 
Issa Al-Kuwari, CEO of 
Qatar Water and Power 
Company.
During the meeting, 
the two sides stressed 
the need to strengthen 
bilateral relations and 
described the previous 
talks and negotiations 
between the water 
and electricity sectors 
of Iran and Qatar as 
valuable.
They also agreed to 
pursue specialized 
discussions between the 
Qatari company and the 
relevant units of Iran's 
Ministry of Energy, so 
that both countries 
could achieve good 
results in the direction 
of close cooperation.
Energy Minister Reza 
Ardakanian arrived 
in Doha on Monday 
morning to submit 
Iranian President 
Hassan Rouhani's 
written letter to Emir of 
Qatar Sheikh Tamim bin 
Hamad al-Thani.
CBI Optimistic 
About Lower 
Forex Rates
Foreign exchange 
rates increased again 
Monday, with the dollar 
recording gains for the 
second day in a row. The 
Central Bank of Iran, 
however, said it expects 
further decline in rates. 
The dollar was quoted 
at 266,000 rials Monday 
in Tehran’s open market 
or up 4.88% compared 
with Sunday's close. 
It had lost 9.3% on 
Saturday following 
the election victory of 
Democrat Joe Biden 
in the US presidential 
elections. 
Likewise, the euro 
gained 4.11% to 
313,470 rials. The 
European currency 
fell to 293,430 rials on 
Saturday after it losing 
9.4%, Eghtesad news 
reported.
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Oil markets also 
rose after Saudi 
Arabia suggested 
it and other oil 
producers could 
adjust its current 
supply-cut pact, 

perhaps taking more 
barrels off the market if 
demand slumps in the 
winter as infections rise 
and before the vaccine is 
widely available.
 “Oil soars 8% on 
promising COVID-19 
vaccine results”
Fuel demand is down 
worldwide as a result 
of the pandemic, and 
with infections now 
surpassing 50 million 
globally, numerous 
nations, especially in 
Europe, are reimposing 
lockdowns to slow 
the virus’s spread. The 
vaccine news gave traders 
hope that the pandemic 
could be tamped down 

next year, which would 
help people resume 
normal life, boosting 
demand.
“Oil particularly reacted 
to the news because of 
what it means,” said 
John Kilduff, partner 
at Again Capital in New 
York. “The pandemic is 
hitting transportation 
terrifically and 80% of 
crude oil barrels go to 
transportation fuel, so 
I think this is a logical 
response.”
Both contracts rose more 
than $4 earlier in the 
session as traders sought 

to unwind bearish bets. 
Brent and WTI traded 
148% and 139% of 
last session’s volumes, 
respectively.
Pfizer said its 
experimental vaccine 
was more than 90% 
effective in preventing 
COVID-19, based on initial 
data, a victory in the battle 
against a pandemic that 
has forced lockdowns 
around the world.
The OPEC+ group, which 
includes the Organization 
of the Petroleum 
Exporting Countries and 
its allies, could adjust 

their deal to balance the 
market, the kingdom’s 
energy minister Prince 
Abdulaziz bin Salman 
said.
 “Oil soars 8% on 
promising COVID-19 
vaccine results”
OPEC+ is currently 
cutting 7.7 million 
barrels per day (bpd), 
and considering reducing 
those cuts to 5.7 million 
bpd from January. If 
OPEC+ maintains the 
current curbs on output, 
it would tighten supply 
and lead to higher prices.

Diplomat:
Indian companies 
dreaming about restarting 
Iran oil imports
An Iranian diplomat says Indian companies are 
eager to resume oil imports from Iran.
Speaking in an interview with The Hindu, Iran’s 
Deputy Chief of Mission in India Masoud Rezvanian 
answered a host of questions, including the 
future of Iran-India oil cooperation in case the US 
administration is changed and sanctions relaxed.
“Well, this is essentially a commercial decision 
as well as a political one. We believe that Iran’s 
proximity to India makes the best sense for the 
Indian market. Because of our close relations, we 
used to sell our crude oil to India on credit, so India 
could process and even resell it, and pay us in time,” 
Rezvanian said.
“Short time of 7 to 8 days for crude oil delivery 
to Indian ports is also something unique which 
gives adequate assurance on availability and 
accessibility of oil resources. In addition, as 
we used the Rupee mechanism, the money we 
received from India was used to purchase goods 
from India. market, and so it benefited much of 
Indian foreign trade and economy,” he added.
“On US presidential elections, it is premature to 
say what will happen next. We believe our bilateral 
relations especially in trade and investment, 
should not be linked to the third parties and I do 
think that for Indian companies, in spite of the 
increase in purchase of oil and gas from the U.S. 
market, restarting oil import from Iran, is still 
something they dream about,” noted the envoy.
The United States, under the Trump 
administration, has imposed severe sanctions 
against Iran, especially targeting the country’s oil 
export, after unilaterally withdrawing from the 
Iran nuclear deal in May 2018.
Meanwhile, the initial results of the US Presidential 
race indicate Joe Biden’s win which can potentially 
mean the return of his administration to the deal. 
Tehran has highlighted that Washington should 
lift all sanctions and compensate for the losses 
inflicted on Tehran over the past three years before 
returning to the agreement. 

Chinese investment 
in Iran increase 80%; 
Expert
Head of Iran-Foreign Joint Venture Association 
Hossein Salimi believes that reducing US sanctions 
increases foreign investment in Iran.
Speaking to ILNA news agency, the Iranian 
official told that in previous years, the demand for 
investment from the Chinese was very low, but this 
year, the demand for investment from the Chinese 
has increased by about 80%.
Regarding the effects of Joe Biden's victory, he 
said "Biden's victory has had positive effects in 
the world, but we have not seen such effects inside 
Iran.
He pointed to the possibility of Biden returning to 
the Joint Comprehensive Plan of Action (JCPOA) 
and added that the deal was struck under Obama's 
term and Democrat party accepts it and it is 
possible that Biden will return to this agreement."
"The Trump administration has imposed the most 
sanctions on Iran, and there is hope that sanctions 
will be eased under the new US administration."
"The sanction is the most important reason for 
decreasing in foreign investment in our counrty," 
Salimi confirmed.

Oil Brent crude LCOc1 settled at 42.40$ a barrel, up 
2.95$, or %7.48, while U.S. West Texas Intermediate 
crude CLc1 settled at 40.29$ a barrel, rising 3.15$, or 
%8.48.

Oil soars %8 on promising vaccine results

news

Pfizer said its 
experimental 
vaccine was 
more than 
%90 effective 
in preventing 
COVID19-, based 
on initial data, 
a victory in the 
battle against 
a pandemic 
that has forced 
lockdowns 
around the 
world.
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Monthly red 
meat production 
increases 55% 
yr/yr
 Statistical Center of Iran (SCI) 
announced that production of 
red meat in Iran stood at 39,600 
tons in the seventh month of the 
current Iranian calendar year 
(September 22-October 21), 
showing 55 percent growth 
compared to the same month in 
the past year.
The SCI’s report said that beef 
and veal had the lion’s share in 
the country’s red meat output 
during the seventh month with 
22,400 tons, followed by lamb 
and mutton with 13,500 tons, 
goat meat with 2,900 tons, and 
red meat from other livestock 
with 794 tons. 
The head of Iran’s Livestock 

Provision Council has called on 
the government to purchase the 
red meat at guaranteed prices 
to support the producers.
Making the remarks in an 
interview by IRNA on October 
2, Mansour Pourian also 
recommended the exports 
of livestock to support the 
producers and also bring 
foreign revenue for the country.
Saying that the purchase of 
red meat at guaranteed prices 
started in the country in the 
middle of the fourth Iranian 
calendar month of Tir (early 
July), Pourian announced that 
4,000 tons of red meat have 
been purchased in this way 
by the State Livestock Affairs 
Logistics Company since then.
The purchase of red meat at 
guaranteed prices is already 
done in 15 provinces, 
including Khorasan Razavi, 
North Khorasan, Gilan, Alborz, 

Yazd, Isfahan, Fars, Sistan-
Baluchestan, Khuzestan, East 
Azarbaijan, and Semnan, he 
said, adding that it will be 
then conducted in the other 
provinces as well.
Iran’s deputy agriculture 
minister, Morteza Rezaei, has 
said that the total production 
of red and chicken meat is 
expected to reach 3.5 million 
tons by the end of the current 
Iranian calendar year (March 
20, 2021).
He said red meat production 
will reach 880,000 tons, while 
chicken meat output is expected 
to reach 2.7 million tons.
“Considering the measures 
taken, the egg production will 
reach 1,650,000 tons, the honey 
output will reach 113,000 tons, 
and the production of fresh silk 
cocoons will reach 1,650,000 
tons”, the official added.
Pointing to the per capita 

consumption of protein 
products in the country, Rezaei 
said: “Currently the per capita 
consumption of red meat is 
12.5 kilograms, chicken meat 
31.25 kilograms, raw milk 
124 kilograms, eggs 11.72 
kilograms and honey 1.35 
kilograms.”
Iran is among the leading 
consumers of red meat in the 
West Asia region with lamb 
being the most sought after.
However, the consumption per 
person is around a third of what 
is normally seen in countries 
like the U.S. and Australia, 
mainly due to the prohibition of 
pork in Islamic law.
The major part of Iran’s red 
meat imports comes from 
countries like Brazil, where 
Iranian supervisors directly 
control culling methods to 
ensure they comply with 
religious rules.



Referring to the 
suspicious role 
of the Israeli 
regime in recent 
conflicts in 
the Karabakh 
region between 

Azerbaijan and Armenia, 
Arghchi said Iran has 
warned two sides of the 
regime’s efforts to create 
a permanent crisis and 
tensions in the region, 
Speaking in an interview 
with IRIB on Wednesday.
He added that Iran won’t 
tolerate the presence of 
Takfiri terrorist groups 
near its borders at all.
He stressed that the sides 
have assured Iran that the 
presence of the terrorists 
will not be permanent, 
adding if necessary Iran 
will act against the groups 
by itself independently.
Iran not excited about 
Biden's win
he referred to the fact 
that many Americans 
have taken to the streets 
to voice their objection 

against US election 
result, the polarization 
of American society, 
and that both US parties 
accuse each other of fraud 
in the election, Araghchi 
described the US election 
as a “spectacle”  through 
which the fake democracy 
grandeur of US was broke 
in the world.
Answering a question over 
Biden’s possible policy on 
returning to JCPOA, the 
deputy foreign minister 
said, "In this regard, I must 
say that we are not afraid 
of Trump's stay in White 
House, nor are we excited 
about Biden taking power. 
We make decisions and 

take measures based on 
our own interests."
He went on to say, 
"Although there are many 
changes, the way to return 
JCPOA is not closed. Iran 
did not leave the table of 
negotiation and the P5 
+ 1. It was the US who 
unilaterally withdrew the 
JCPOA."
As the Leader of the 
Revolution said, Iran 
will have no bilateral 
negotiations with the 
United States, except at 
the negotiating table of the 
P5 + 1, he noted.
He also spoke about 
US compensation of its 
economic damages 

against Iran, stressing, “If 
the United States returns 
to the table of negotiation 
and JCPOA, all anti-Iran 
sanctions must be lifted to 
meet the interests of the 
Iranian nation.”
Elsewhere in his remarks, 
Araghchi referred to US 
policies of Maximum 
Pressures, adding, “The 
whole world has accepted 
that such  policy has failed 
and has not achieved any 
of its goals.”
So far, the Iranian nation 
has resisted these 
pressures well and they 
will continue to do so in 
the future, he added.

Iran warns Europe of drug 
production increase
The Secretary-general of Iran’s Drug Control 
Headquarters warned that the increasing trend of 
industrial narcotics production in Afghanistan, led by 
western countries, will be in detriment of European and 
regional countries.
On Wednesday, a video conference was held with the 
presence of the secretary-general of Iran’s Drug Control 
Headquarters Eskandar Momeni and  Ghada Wali, the 
Director-General of the UN Office at Vienna and Executive 
Director of the United Nations Office on Drugs and Crime 
(UNODC).
Despite the conditions caused by the spreading of 
coronavirus in the world and the imposition of oppressive 
sanctions against the country, the Islamic Republic has not 
stopped fighting against drug trafficking, Momeni said in 
the meeting.
Hailing Iran achievements in the fight against narcotics, 
he announced over a 26-percentage increase in Iran's 
narcotics discoveries in the first six months of the Iranian 
calendar year.
During the mentioned period, 700 tons of narcotics were 
discovered throughout the country, he said, adding, 
“Recently a shipment of 2 tons of narcotics destined for 
European countries was also discovered.”
In this regard, he expressed deep concern over the 
increasing production of industrial narcotics, especially 
glass in Afghanistan which is supported by the US and 
other western countries.
The continuation of such an increase will be in detriment of 
European and regional countries, he explained.
Ghada Wali, for her part, hailed Iran’s great measures in the 
fight against narcotics and also called the Islamic Republic 
of Iran an important partner for UNODC in this field.
US Imposes Fresh Sanctions on 
Iranian Individuals, Firms
The US imposed Iran-related sanctions on six companies 
and four people in the Trump administration's latest move 
to increase pressure on Tehran.
The US Treasury Department in a statement on Tuesday 
said the companies and individuals have been facilitating 
the procurement of sensitive goods, including US-
origin electronic components, for Iran Communication 
Industries.
The firm produces “military communication systems, 
avionics, and missile launchers”, among other items, the 
Treasury claimed, US News reported.
“Iran utilizes a global network of companies to advance its 
destabilizing military capabilities,” Treasury Secretary 
Steven Mnuchin said in the statement.
The move blacklisted Iran-based Hoda Trading; Hong 
Kong-based Proma Industry Co., Ltd.; DES International 
Co., Ltd.; Brunei-based Soltech Industry Co., Ltd.; China-
based Naz Technology Co., Ltd.; and Iran-based Artin 
San'at Tabaan Company, as well as several individuals.
Soltech Industry Co., Ltd., DES International Co., Ltd., and 
one of its employees blacklisted Tuesday, Chin Hua Huang, 
were also charged in the United States District Court 
for the District of Columbia with criminal conspiracy to 
violate Iranian sanctions, the Department of Justice said 
in a statement.

Iran to act 'independently' if terrorists 
threaten NW borders

Deputy Foreign Minister Abbas Araghchi warned 
that terrorists should not be stationed near the 
northwestern borders of Iran, warning of an 
independent act if such a threat persists.
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US Administration 
Dreaming about 
Fall of Iran Toppled 
Humiliatingly: Rouhani
 Iranian President Hassan Rouhani said his American 
counterpart’s administration that sought the fall of the 
Iranian establishment has faced a “humiliating” defeat itself.
The US administration that dreamed about the Iranian 
establishment’s collapse has been toppled humiliatingly, 
Rouhani said at a cabinet session on Wednesday.

He said the world is faced with new conditions with the 
defeat of Donald Trump, adding that it would enable the 
Islamic Republic to strengthen relations with friends and 
neighbors.
Iran’s foreign relations are based upon ties with the 
neighbors and friends, he added, noting that the termination 
of Trump’s administration, which was an obstacle to Iran’s 
relations with other countries, would pave the way for the 
Iranian relations.
“We established good relations with certain neighbors such 
as Iraq, Turkey, Afghanistan, and Azerbaijan over the past 
years, as well as with other friendly countries like Russia, 
China and others. I feel that the atmosphere for closer 

relations with all of our friends is 
more prepared.”
Last week, Rouhani 
said the next American 
administration will have no 
option but to surrender to the 
Iranian nation.
In remarks in early November, 
Leader of the Islamic Revolution 
Ayatollah Seyed Ali Khamenei 
stressed that Iran’s policy toward the US 
would not be affected by the result of the US 
presidential election.

He went on to 
say, "Although 
there are many 
changes, the way 
to return JCPOA 
is not closed. 
Iran did not 
leave the table 
of negotiation 
and the P1 + 5. 
It was the US 
who unilaterally 
withdrew the 
JCPOA."
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Trump Should 
Start Cooperating 
with Biden on 
Transition, Says 
P e n n s y l v a n i a 
Senator
A Republican 
senator from the 
swing state at the 
center of Donald 
Trump’s legal 
battles over the US 
election has urged 
the US president to 
begin the process 
of a transition of 
power to Joe Biden.
Pat Toomey is a 
Republican senator 
from Pennsylvania, 
which proved to be 
the deciding state 
in the election 
count as its 20 
electoral colleges 
were projected for 
Biden on Saturday, 
and with them the 
presidency. 
"We're on a path 
it looks likely Joe 
Biden is going to be 
the next president 
of the United States. 
It's not 100 per cent 
certain but it is quite 
likely. So I think a 
transition process 
ought to begin," said 
Toomey on Tuesday, 
The Independent 
reported.
However, in an 
interview with 
P i t t s b u r g h ' s 
Action News 4, the 
senator also noted 
that “if it turns out 
that the unlikely 
scenario actually 
comes about 
and it turns out 
President Trump is 
determined to have 
won this election 
after all, then the 
transition, of course, 
becomes moot, and 
it expires and it 
evaporates." 
Toomey, who has 
already announced 
that he won’t run for 
re-election to the 
Senate in 2022, said 
“clearly, Joe Biden 
has a narrow lead 
in the remaining 
states that he needs 
to get to 270 or more 
– most likely more 
– electoral college 
votes” but noted that 
“the process isn't 
entirely finished, 
and a legitimate 
process is one that 
goes to the end.” 
The process, 
Toomey stated, 
could include a 
recount and going 
to court to decide 
any dispute about 
the ballots.
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Trump aiming to further 
damage Iran
Outgoing US President Donald Trump has not stopped his unlawful 
and inhumane acts yet and aims to further damage Iran by new series 
of sanctions.
According to US media, Donald Trump is to impose a series of 
sanctions against Iran upon the request of the Israeli occupying 
regime and some of the Persian Gulf states.
According to Axios website, “The Trump administration’s envoy 
for Iran Elliott Abrams arrived in Israel on Sunday and met Prime 
Minister Netanyahu and National Security adviser Meir Ben-Shabbat 
to discuss the sanctions plan.”
The Trump administration believes such a “flood” of sanctions will 
increase pressure on the Iranians and make it harder for the Biden 
administration to revive the 2015 nuclear deal, Axios quoted an 
Israeli official as saying.
Abrams earlier said that Trump administration wants to declare 
fresh sanctions against Iran every week until January 20.

Meanwhile, Israeli media said that new sanctions will have nothing 
to do with Iran nuclear program since they will be lifted by Biden 
government paving the way for rejoining the 2015 nuclear accord.
Abrams is to visit Abu Dhabi and Riyadh to discuss White House new 
sanctions plan.
“If former Vice President Joe Biden wins the November 3 election, 
it will be neither simple nor swift for his administration to remove 
sanctions on Tehran,” Abrams was quoted by ‘The National’ as saying.
UAE and Saudi Arabia together with the Israeli regime are among the 
main allies of Trump administration in West Asia which has not been 
able to win the second round of elections and are at the same time 
concerned for Biden election.  
US Secretary of State Mike Pompeo is also to visit the occupied 
Palestine and Arab states in the near future. The visit is believed to be 
in line with imposing sanctions against Iran.
Joe Biden was elected the 46th President of the United States with 
290 Electoral College votes against only 214 Electoral College votes 
of Donald Trump, while Kamala Harris was elected as the first woman 
Vice President.

Earlier, 
Iranian President Hassan 

Rouhani said that it is now time for the newly-elected president 
and senior officials in the United States to understand their nation's 
message well and fulfill national resolve to change their foreign 
policy vis-a-vis other countries and nations.

News

MP says wrong to 
put trust in West’s 
promises

An Iranian lawmaker says the 
country should not tie its economy to 
developments outside the country, 
adding that it is wrong to put trust in 
promises being made the Western 

countries.
“We should not rely on foreign 
developments and putting trust in 
promises of the West will not yield 
any result because the Westerners 
have proved that their promises are 
empty,” MP Ali Akbar Karimi, a member 
of the Iranian Parliament’s Economic 
Committee, told Mehr News Agency on 
Wednesday.
“Unfortunately we detained the country 
in recent years with the JCPOA and its 
empty achievements,” stressed the 
lawmaker, adding that the deal has just 
ruined the opportunities of the country.
Iran and major world powers signed the 
JCPOA in 2015 but the US pulled out from 
the deal in May 2018, imposing unilateral 
sanctions against Iran. The Islamic 
Republic also announced reductions in 

its commitments under the deal, urging 
other parties to safeguard Iran’s interests. 
Meanwhile, the European signatories 
of the deal vowed to support the JCPOA 
and Iran, but their promised financial 
channel, dubbed INSTEX, has proved to 
be ineffective in practice.
During the past few years, the US has 
carried out everything it could in the area 
of hostility with the Islamic Republic, said 
Karimi, adding, “The experience of these 
years show that pressures and sanctions 
against the Islamic Republic do not work.”
“Certainly, it is necessary for us to resist 
against plots and pressures of America 
and other enemies of the country; the 
most important job now is to strengthen 
our economy and implement policies 
of Resistance Economy,” added the 
representative of Arak in the Parliament.



Fauci Says COVID Vaccine Likely Will Be Broadly 
Available by April
Dr. Anthony Fauci said Tuesday that a COVID-19 vaccine will likely be widely available 
by April, a promising prediction that arrives after drugmaker Pfizer said its shot 
appears to be highly effective.Responding to a query from CNN news anchor Jake Tapper 
about the timeline for far-reaching vaccine availability, the US government’s top infectious 
disease expert replied: “We’re talking probably by April.”“These are just guesstimates,” Fauci, 
79, explained. “I believe that within the first quarter”, the New York Daily News reported.The first quarter of the 
calendar concludes at the end of March.The prediction from the Brooklyn-born immunologist raises hopes 
that the US will dodge another bummer pandemic summer. But it will curb few fears about a difficult winter 
ahead.COVID-19 infections are soaring as America creeps deeper into the fall, with the country logging more 
than 100,000 new cases daily as hospitals in some regions fill to their limits.

A group of Iranian lawyers 
in a statement supported 
Iranian diplomat detained 
in Belgium Assadollah 
Asadi.The Iranian lawyers 
gathered in front of UN 
office in Tehran and 
presented a statement 
in support of Iranian 
diplomat.The statement 
has so far been signed by 
1,842 lawyers.In their 
statement, Iranian lawyers 
protested against the 
measure taken by Germany 
and Austria which was 
against diplomatic 
norms.They urged UN 
to hold responsible two 
countries with regard 
to violating the Vienna 
Convention on diplomatic 
immunity.Iranian Foreign 
Ministry spokesman 
Saeed Khatibzadeh has 
categorically ruled out the 
unfounded allegations 
against Iranian diplomat in 
Belgium Assadollah Assadi.
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Syria’s security to 
pave way for refugees’ 
return: Khaji
 Senior Assistant to Iranian Foreign 
Minister in Special Political Affairs, 
Ali-Asghar Khaji, met and held talks 
with Syrian President Bashar al-
Assad on the situation of Syrian 
refugees.According to SANA, 
President al-Assad on Tuesday 
received Ali Asghar Khaji, senior 

assistant to the Iranian Foreign 
Minister, and an accompanying 
delegation.Talks during the 
meeting concentrated on the 
International Conference on the 
return of Syrian Refugees to be 
held in Damascus as President 
al-Assad was briefed by the 
Iranian delegation on the vision 
of Iran towards this conference 
and its readiness to offer any 
support that could contribute to 

making it a success and solving 
this humanitarian file.The 
Iranian delegation stressed that 
the improvement of security 
conditions on the Syrian 
territory to a large extent and 
the efforts exerted by the Syrian 
government to reconstruct what 
has been sabotaged by terrorism 
constitutes a strong basis to set 
off towards the return of all  
refugees.

Export of Iranian 
products to Vietnam 
to surge: TPOI
 Head of Trade Promotion 
Organization of Iran (TPOI) said 
that country’s export of non-
oil products to Vietnam will 
increase.
Speaking in his meeting with the 
newly-appointed ambassador 
of the Islamic Republic of Iran 
to Vietnam on Wed., Hamid 
Zadboum said that export 
of Iranian products to this 
emerging market has been put 
atop agenda.
The two countries of Iran and 
Vietnam enjoy high potential and 
capacities to broaden bilateral 
ties in economic field, he added.

He pointed to the readiness of 
his organization to offer any kind 
of cooperation with regards to 
dissemination of information 
on the latest trade decisions 
adopted for facilitating trade 
between the two countries and 
added, “As a strong and effective 
arm of missions of the Islamic 
Republic of Iran overseas, Trade 
Promotion Organization of Iran 
will take necessary steps and 
cooperation in this regard.”
Iran’s new envoy to Vietnam 
Nazari, for his part, appreciated 
constructive interaction 
between Trade Promotion 
Organization of Iran and Ministry 
of Foreign Affairs and added, 
“Giant steps will be taken for 
strengthening relations between 

the two countries of Iran and 
Vietnam as well as development 
of Iran’s market in this Southeast 
Asian country.”
A Memorandum of 
Understanding (MoU) was 
inked between Iran and Vietnam 
last year. In this MoU, it was 
emphasized on the significance 
of expansion of trade and 
economic relations between the 
two countries.

Anxiety, depression and insomnia were 
most common among recovered COVID-19 
patients in the study who developed mental 
health problems. The researchers from 
Britain’s Oxford University also found 
significantly higher risks of dementia, a brain 
impairment condition.
 “People have been worried that COVID-19 
survivors will be at greater risk of mental 
health problems, and our findings ... show this 
to be likely,” said Paul Harrison, a professor of 
psychiatry at Oxford.
Doctors and scientists around the world 
urgently need to investigate the causes and 
identify new treatments for mental illness 
after COVID-19, Harrison said.
 “(Health) services need to be ready to 
provide care, especially since our results are 
likely to be underestimates (of the number of 
psychiatric patients),” he added.
The study, published in The Lancet 
Psychiatry journal, analysed electronic 
health records of 69 million people in the 
United States, including more than 62,000 
cases of COVID-19. The findings are likely to 
be the same for those afflicted by COVID-19 

worldwide, the researchers said
In the three months following testing positive 
for COVID-19, 1 in 5 survivors were recorded 
as having a first time diagnosis of anxiety, 
depression or insomnia. This was about twice 
as likely as for other groups of patients in the 
same period, the researchers said.
The study also found that people with a pre-
existing mental illness were 65% more likely 
to be diagnosed with COVID-19 than those 
without.
Mental health specialists not directly 
involved with the study said its findings add 
to growing evidence that COVID-19 can affect 
the brain and mind, increasing the risk of a 
range of psychiatric illnesses.
“This is likely due to a combination of the 
psychological stressors associated with this 
particular pandemic and the physical effects 
of the illness,” said Michael Bloomfield, a 
consultant psychiatrist at University College 
London.
Simon Wessely, regius professor of psychiatry 
at King’s College London, said the finding 
that those with mental health disorders 
are also at higher risk of getting COVID-19 
echoed similar findings in previous infectious 
disease outbreaks.
“COVID-19 affects the central nervous 
system, and so might directly increase 
subsequent disorders. But this research 
confirms that is not the whole story, and that 
this risk is increased by previous ill health,” 
he said.

The response marks a stark increase from the 
35 percent of GOP voters who said they felt the 
election would not be fair before Election Day 
last Tuesday.
Ninety-six percent of Democrats surveyed said 
they had trust in the election process and thought 
it was free and fair, up considerably from the 52 
percent of party voters who said they thought it 
would be before the election, The Hill reported.
An overwhelming majority of respondents 
overall, 69 percent, said they thought the country 
was going in the wrong direction despite the 
election results.
Republican respondents expressed specific 
worries and concerns about election integrity in 
contested battleground states like Pennsylvania, 
which was still counting votes Tuesday.
Sixty-two percent of Republicans said the 

Pennsylvania results would be unreliable, 
contrasting with 8 percent of Democrats who 
held the same beliefs.
Distrust is similarly high about Wisconsin 
(55 percent), Nevada (54 percent), Georgia 
(54 percent) and Arizona (52 percent), with 
suspicion being amplified by the Trump 
campaign, which has filed more than a dozen 
lawsuits in contested battleground states.
Still, most Republicans are skeptical any disputes 
will change the reality of President-elect Joe 
Biden's eventual transition to the White House, 
as 38 percent of those surveyed said they believe 
the results will be overturned and 45 percent say 
that is unlikely.
Most respondents labeled economic decisions, 
national security defenses, and health care issues 
as their top priority considered when voting for a 
president.A majority of responders disapproved 
of Trump's job as president during his first term, 
with 58 percent saying they disapproved and 40 
percent approving of his job in office.
Forty-nine percent of respondents in the survey 
said they leaned democratically. In contrast, 40 
percent said they were Republican-leaning.

One in five COVID19- patients develop mental 
illness within 90 days - study

Poll: 70 Percent of Republicans Don't Believe US 
Election Was Free, Fair

Many COVID19- survivors are likely to be at greater risk of 
developing mental illness, psychiatrists said on Monday, after 
a large study found %20 of those infected with the coronavirus 
are diagnosed with a psychiatric disorder within 90 days.

Seventy percent of US Republicans say they don't think that 
President-elect Joe Biden won a “free and fair” election, 
according to a new Politico/Morning Consult poll.
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پاسخ وزیر اقتصاد درباره بالا رفتن نرخ سود بین بانکی
وزیر اقتصاد با بیان اینکه بحث درباره بالا رفتن نرخ سود بین بانکی مطرح شده و درست هم است، اظهار داشت: 

برنامه ریزی می شود که باید حتماً از این روند جلوگیری شود.
فرهاد دژپسند وزیر اقتصاد و دارایی در حاشیه جلسه هیئت دولت و در جمع خبرنگاران در پاسخ به سوالی درباره 
نوسانات اخیر بازار بورس و اقدامات دولت در این راستا اظهار داشت: نوسان در ذات بازار سرمایه و سهام است و به 

عبارتی دیگر این بازار عمدتاً مبتنی بر رفتار سهامداران و عرضه کنندگان سهام است.
وی افزود: دولت با قواعدی که تعریف می کند سعی می کند این نوسانات به سمتی برود که شاخص ها و فعالیت ها به 

یک بازار پایدار و در حال رشد تبدیل شود. در همه دوره ها هم عرضه کنندگان و هم متقاضیان نقش موثر در چارچوب و 
قوانینی که توسط شورای عالی بورس تصویب می شود دارند و متاثر از فضای عمومی اقتصاد کشور است.

وزیر اقتصاد با بیان اینکه اخیراً یک سری مباحث مطرح شد و اثرگذار بود اظهار داشت: یکی از بحث ها این بود که نرخ سود بانکی پیدا کند 
در حالی که همه فعالان بازار دیدند که رئیس کل بانک مرکزی این را تکذیب کرد و اتفاقاً چنین چیزی در شورای عالی بورس هم مطرح نبوده است.

دژپسند با بیان اینکه بحث پیرامون بالا رفتن نرخ سود بین بانکی مطرح شده و درست هم هست اظهار داشت: این هم برنامه ریزی می شود و حتما 
باید از این روند جلوگیری شود.

افزایش تعرفه برق در انتظار پرمصرف ها
سخنگوی صنعت برق گفت: در طرح برق امید مشترکانی که ظرف ماه آتی مصرف خود را کاهش ندهند شامل 
10 درصد افزایش تعرفه خواهند شد. مصطفی رجبی مشهدی با بیان اینکه طرح برق امید با هدف اصلاح 
مصرف بخش خانگی و تشویق مشترکان کم مصرف اجرا شد، اظهار کرد: پیش بینی کردیم که جایگزینی 
این بخش از درآمد که در طرح امید کاهش می یابد، از محل منابع داخلی صنعت برق که از محل فروش برق 

است، تامین شود.
وی ادامه داد:  با توجه به اینکه بخشی از درآمد وزارت نیرو در کوتاه مدت به دلیل این تخفیف 100 درصدی کاهش 

می یابد، اما پیش بینی شده تا که جایگزینی این بخش از درآمد از محل منابع داخلی صنعت برق که از محل فروش 
برق است، تامین شود.

سخنگوی صنعت برق کشور با بیان اینکه هزینه تمام شده تولید برق دو برابر میزانی است که از مشترکین دریافت می کنیم، اظهار کرد: وزارت نیرو در 
پی آن است که با موازنه کردن کاهش مصرف برق و کاهش سرمایه گذاری های غیرضروری تعادل برقرار کند.

رجبی مشهدی با تاکید بر اینکه با بیان این که هدف از اجرای این طرح کاهش مصرف بخش خانگی است، اضافه کرد: اجرای صحیح این طرح خواهد 
توانست پیک سال آینده را نیز کاهش دهد و به همین دلیل روابط عمومی های صنعت برق باید اهتمام ویژه ای نسبت به این طرح داشته باشند.

باشگاه خبرنگاران
گـــزارش
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بازار آشفته روغن 
بیش از هر زمانی به 
افزایش تولید نیاز 
دارند و مواد اولیه 

تولید این محصول 
بیش از گذشته 

درگیر کارشکنی و 
وقت کشی ها شده 

است
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قیمت خانه با مسکن 
ملی پایین می آید

به اعتقاد یک کارشناس با ساخت و 
تحویل واحدهای مسکن ملی، قیمت 
مسکن و اجاره بها کاهش یافته و ثبات 
و آرامش به بازار مسکن باز می گردد.

حمید نجف  اظهار کــرد: با توجه به 
نابسامانی بازار مسکن و سردرگمی 
متقاضیان در صورتی که ســاخت 
و تحویل واحدهای مســکن ملی با 
ســرعت بیشــتری دنبال شود گام 
بزرگــی در کاهش قیمت مســکن 

خواهد بود.
وی گفت: دولت در تلاش است تا در 
راستای سیاست تامین مسکن اقشار 
ضعیف و کم درآمد، طرح مسکن ملی 
را در سریع ترین زمان ممکن پیش 
ببرد. بر همین اســاس افتتاح اولین 
واحدهای مسکن ملی را در دستور 
کار قرار داده که پیش بینی می شود 
با ساخت و تحویل آن بخش اعظمی 
از متقاضیان خرید و اجاره مســکن 
ساماندهی شوند و از این طریق ثبات 
و آرامش به بازار مســکن بازگشته و 
کاهش نرخ اجاره بها و مسکن اتفاق 

بیفتد.

    ثبات اجاره بها و قیمت خانه 
با تحویل واحدهای مسکن ملی 

این کارشناس حوزه کار تصریح کرد: 
همچنان که مسکن مهر باعث شد تا 
چندین سال قیمت اجاره بها و مسکن 
ثابت بماند، مسکن ملی هم می تواند 
ادامه دهنده این راه باشــد و با توجه 
به اشتغال بالای صنعت ساختمان، 
چشم انداز روشــنی از اشتغالزایی 

بخش مسکن ترسیم کند.
نجف در ادامه دربــاره ورود کارگران 
به عرصه ساخت مسکن، اظهار کرد: 
معتقدم قبل از حوزه مسکن باید به 
حوزه زمین وارد شــویم چون زمین 
متعلق به دولت است و به نمایندگی 
از مردم وظیفه دارد به ساخت مسکن 
یا احداث شــهرهای جدیــد اقدام 
کند بنابر این برای ســاخت مسکن 
توســط گروههای کارگری بهترین 
راه این است که کارخانه های دولتی 
و خصوصی یا شــهرکهای صنعتی 
بــا وزارت راه و شهرســازی وارد 
مذاکره شوند و از طریق وزارت راه و 
شهرســازی زمین رایگان در اختیار 
بگیرند و بــا تشــکیل تعاونی های 
مسکن به نســبت تعداد کارگران و 
کارکنان خود ساخت مسکن را آغاز 

کنند.
وی افزود: در جریان ســاخت و ساز، 
نظام بانکی هم می تواند وام ساخت 
و تعمیرات بدهد تا هم کمک هزینه 
ای برای خرید مسکن کارگران باشد 
و هم به اشــتغالزایی در بازار مسکن 
کمک کند اما دولت باید نظارت خود 
را تا پایان کار اعمال کند و این نظارت 
از طــرف وزارت راه و شهرســازی و 
شــهرداری ها که زیرمجموعه های 
 دولــت بــه شــمار مــی رونــد، 

تداوم یابد.

ایسنا
خـــبـــر

ISFAHAN
N E W S

چند روز قبل بود که خبر 
کمبود شدید روغن در بازار 
بین رسانه ها پیچید. خبری 
که از بین قفسه های خالی 
فروشگاه ها بیرون آمده بود 
و می توانســت اخطاری از 
جنس کمبود یکی از اقلام 

اساسی و ضروری مردم باشد.
از هر جای بازار که صــدای کمبود بلند 
شــود می توان دلال ها را آنجا پیدا کرد. 
اعلام خبر کمبود روغن دلیل کافی برای 
محتکران بود تا روغن ها را به چندین برابر 

قیمت به مصرف کنندگان بفروشند.
چند روز قبل حســنی دبیر کل اتحادیه 
بنکداران مواد غذایــی از فروش روغن تا 
چند برابر قیمت در بازار خبــر داد. این 
یعنی بازاری آشفته که نیاز به تنظیم دارد.

پس پای مسئولان ســتاد تنظیم بازار به 
موضوع روغن باز شد و در نهایت دوشنبه 
هفته قبل دبیر ستاد تنظیم بازار وعده حل 

مشکل تا پایان هفته را ما داد.

    وعده حل شدن کمبود روغن با 
تولید بیشتر

عباس قبادی دبیر ستاد تنظیم بازار گفت: 

با تلاش های انجام شده و پیگیری های وزیر 
صمت وقفه ای که در تولید روغن به وجود 
آمده بود با افزایش تولید و افزایش عرضه 

به بازار در حال حل شدن است.
این مقام مسئول گفت: در زمینه روغن 
خوراکی خانگی بــا اقداماتی که در حال 
انجام اســت تا پایان هفته مشــکلی را 
نخواهیم داشت و این کالا به وفور در همه 

فروشگاه ها خواهد بود.
قبادی با اشــاره به اختلالی که در تامین 
مواد اولیه و انتقال روغن خام به کارخانه ها 
و واحدهای تولیدی وجود داشت، گفت: 
مشــکل روغن خام هم حل شده است و 
تولید در این بخش به ســرعت در حال 

انجام است.
حالا حدود ۵ روز از تاریــخ اعلامی دبیر 
ستاد تنظیم بازار گذشته و بررسی های 
ما نشان می دهد که مشــکل بازار روغن 
کماکان پابرجاست. انبارهای فروش عمده 
روغن هنوز خالی مانده و خبری از تنظیم 
بازار نیســت. حضور ما در مراکز پخش 
عمده روغن و مغازه های سطح شهر نشان 
می دهد که این محصول اساسی یا به دست 
فروشنده نمی رسد یا کارخانجات آن ها را 
برای چند جعبه روغن، مجبور به خریدن 

سایر محصولات می کنند.
مشــکل کارخانجات روغن تامین مواد 
اولیه بود؛ مواد اولیه  ای که سالهاســت از 
طریق واردات تامین می شود و ریشه در 
زیرساخت های ضعیف کشورمان در این 

حوزه دارد.
روغن خام سالهاست وارد کشور شده و بعد 
از فراوری و بسته بندی به فروش می رسد. 
فرمول آشفته شــدن بازار روغن بسیار 
ساده بود، حدود ۳00 هزار تن روغن خام 
در گمرک گیر کرد و کاهش حجم تولید 

بازار را به هم ریخت .

    اشباع بازار روغن نباتی با واردات
ماجرا که بالا گرفت دولتی ها با واردات به 
داد بازار رســیدند و وزیر صمت از امکان 

ترخیص کالاها با ارز متقاصی خبر داد.
رزم حســینی گفت: کالا هــای وارداتی 
۲ گروه هســتند؛ گــروه اول ارز ۴۲00 
تومانی دریافت می کنند که این کالا ها در 
گمرک باقی می ماند تا ارز ۴۲00 تومانی 
را از بانک مرکــزی دریافت کنند و بعد از 
گمرک ترخیص می شــوند و گروه دوم 
نیز متقاضیانی هســتند که ارز نیمایی 
دریافت می کنند. براساس سیاست جدید، 
متقاضی که اعلام کند نیاز به ارز نیمایی 
ندارد اجازه ترخیص داده می شود و افرادی 
که نیاز به ارز دارند باید در سامانه نیمایی 
ارز خریداری کنند تا ترخیص کالا صورت 
گیرد. مصوبه به دســت گمرک رسید و 

فرایند ترخیص آغاز شد.

    چقدر  روغن ترخیص شده است؟
روح الله لطیفــی، ســخنگوی گمرک 
جمهوری اسلامی ایران اظهار کرد: پس 

از سفر معاون اول رئیس جمهور به استان 
هرمزگان برای سرعت بخشی به کالاهای 
موجود در گمرک های جمهوری اسلامی، 
از 11 مهر که حدود ۴0 روز از آن می گذرد 
حدود ۳11 هزار و ۴۷ تن دانه روغنی به 
ارزش 1۶۴ میلیون و ۵۸1 هزار دلار و 1۲1 
هزار و ۶۹۷ تن مواد اولیه روغن خوراکی 
به ارزش 10۴ میلیــون ۹۷۶ هزار دلار از 
گمرکات کشور ترخیص شده است. روزانه 
بیش از ۴ هزار تن روغن از گمرکات کشور 

ترخیص می شود.
فرآیند ترخیص آغاز شده اما پیگیری های 
ما از واحدهای تولیدی نشــان می دهد 
روغن خام هنوز بــه آن میزان که باید به 
دســت واحدهای تولید روغن نرسیده 

است.
بازار آشــفته روغن بیش از هر زمانی به 
افزایش تولید نیاز دارند و مواد اولیه تولید 
این محصــول بیش از گذشــته درگیر 

کارشکنی و وقت کشی ها شده است.
موضوع بازار روغن را مجدداً از دبیر ستاد 
تنظیم بازار پیگیری کردیــم و این بار با 

مشکل جدیدی شدیم.
دبیر ستاد تنظیم بازار مجدد گفت: فرآیند 
توزیع روغن خام و تامین مواد اولیه آغاز 
شــده و حجم روغن حام باقی مانده در 
گمرکات کشور هم در حال ترخیص است.

او ادامه داد: بخشــی از این مواد اولیه به 
شرکت های تولیدی رسیده و مابقی  هم 
به زودی توزیع خواهد شد. فرآیند انتقال 

و حمل روغن خام از استان های جنوبی 
کشور و رسیدن به کارخانجات تولیدی 
فرایندی زمان بر اســت و به مرور بیش 
روغن مورد نیاز بازار تولید و تامین خواهد 

شد.
به نظر می رســد معاون وزیر صمت در 
محاســبات خود برای اعلام تاریخ حل 
مشکل روغن در بازار به مشکل برخورده 
است. حدود یک هفته از تاریخ اعلامی دبیر 
ستاد تنظیم بازار گذشته و مشکلات بازار 

روغن کماکان پابرجاست.
مشــخص نیســت بهانه ها و مشکلات 
مختلف تا چه زمانی قرار اســت فرآیند 
ترخیص را زیر سوال برده و منجر به ادانه 

روند کمبود بدون دلیل در بازارها شود!

چندین روز از وعده وزارت صمت گذشت و بازار روغن هنوز آشفته است؛ 

 نان دلال ها در روغن!
آن طور که بررسی های میدانی نشان می دهد، بازار روغن 
همچنان بدون دلیل با کمبود و احتکار دلالان مواجه است 

و وعده مسئولان صمت کماکان محقق نشده است.

فناوری

 نکات امنیتی هنگام خرید اینترنتی را 
جدی بگیرد

با افزایش خریدهای الکترونیکی در روزهای شیوع کرونا، کاربران در فضای آنلاین لازم است 
نکات امنیتی را هنگام حضور در این فضا رعایت کنند و فریب تبلیغات اغواکننده فروش کالا 

در شبکه های اجتماعی را نخورند.

شــیوع کرونا، فرصتی برای توســعه فعالیت های الکترونیکی ایجاد کرد و یکی از فعالیت هایی که در این 
مدت رونق گرفت، خریدهای الکترونیکی و آنلاین بود و بســیاری از کاربران برای خودداری از حضور در 

فروشگاه های حضوری، اقدام به خریدهای غیرحضوری و آنلاین کردند.
با توجه به افزایش حضور کاربران در فضای مجازی، گاهی کلاهبرداران به فعالیت در شبکه های اجتماعی 
گرایش پیدا کرده و اقدام بــه راه اندازی صفحات فروش کالا در این فضا کرده کــه در آن وجهی را از کاربر 

دریافت می کنند، اما هیچ کالایی برای او ارسال نمی شود.
در این راستا پلیس فتا هم با توجه به افزایش کلاهبرداری از طریق فروش کالا در شبکه های اجتماعی هشدار 
داد که کاربران در هنگام خریدهای اینترنتی به موارد امنیتی توجه داشته باشند و فریب تبلیغات اغواکننده 

فروش کالا در شبکه های اجتماعی را نخورند.
به همین دلیل رعایت نکات امنیتی هنگام خرید اینترنتی لازم است. کاربران توجه داشته باشند خریدهای 
اینترنتی خود را از سایت های فروشــگاهی معتبر و دارای نماد اعتماد الکترونیک انجام دهند و در هنگام 

پرداخت وجه از اصلی بودن درگاه پرداخت بانک اطمینان حاصل کنند.
در خصوص خرید از صفحات در شبکه های اجتماعی هم کاربران باید در مواردی از این صفحات استفاده 
کنند که قبلا به صورت حضوری از محصولات آن فروشــگاه اســتفاده کرده و اعتماد به فروشــنده برای 
آن ها ثابت شده باشــد در نتیجه با آدرســی که از خود فروشــنده دریافت کرده اند، می توانند به صفحه 
 مجازی آن فروشــگاه دسترســی داشــته باشــند و بدون نیاز به حضور فیزیکی خریدهای خود را انجام 

دهند.
همچنین کاربرانی که امکان بررســی حضوری فروشــگاه و محصولاتش را ندارند، می توانند بدون اینکه 
هیچ گونه وجهی اعم از بیعانه یا هزینه پستی را پرداخت کنند، از فروشنده بخواهند کالای مورد نظر را به 
 صورت پرداخت در محل برای آن ها ارسال کند تا پس از بررسی صحت کالا وجه را در محل تحویل پرداخت

 کنند.

خـــبــــر بازار

ایسنا
گـــزارش

گوشی بخریم یا صبر کنیم؟
اتحادیه  رئیــس 
ن  گا شــند و فر
دستگاه های صوتی 
و تصویری و تلفن همــراه و لوازم جانبی 
گفت: هرکسی بر مبنای مدیریت پولش 
باید تصمیم بگیرد که کالای مورد نیازش را 
بخرد یا صبر کند تا قیمت ارز پایین بیاید، 
شرایط بازار موبایل ممکن است تغییر کند 
پس اگر مردم به محصولی نیاز دارند برای 

خرید اقدام کنند.

مشخص شدن نتایج انتخابات آمریکا که همه 
بازارهــا را در بلاتکلیفی گذاشــته بود، تزریق 
روزانه چند میلیون دلار در ســامانه نیما و بازار 
متشکل ارزی، رشد ناگهانی قیمت ارز و انتظار 
برای بازگشت نســبی قیمت ها در بازار باعث 
شد طی هفته گذشــته نرخ ارز، روند کاهشی 
به خود بگیرد. هرچند که قیمت دلار طی ۲۴ 
ساعت گذشته دوباره مقداری بالا رفت اما روند 
کلی افت قیمت طی یک هفته گذشــته همه 
بازارها را با واکنش رو به رو کرده است. افت ۳0 
تا ۵0 میلیونی قیمت خودروهای داخلی، کاهش 
نزدیک به سه میلیونی سکه و… نشان دهنده 
تاثیر محسوس قیمت ارز بر بازار است. اما طی 
چند روز گذشته بازار گوشی تلفن همراه، تبلت و 

لپ تاپ چه تغییری داشته است؟
بررسی قیمت ها در بازار نشان می دهد گوشی 
موبایل که در روزهای افزایــش قیمت دلار، با 
قیمت های آن چنانی به فروش می رفت، حالا با 

ریزش قیمت مواجه شده است.
گزارش ها از بازار گوشــی و تلفن همراه و پرس 
وجو از چند فروشنده نشان می دهد طی چند 
روز گذشته، بازار موبایل و دیگر کالاهای آی تی 
محور، کاهش ۵ تا 10 درصدی قیمت ها را تجربه 
کرده است. این در حالی است که با وجود روند 
نزولی قیمت ها، بازار خالی از مشــتری است و 

مردم منتظر ارزانی بیشتر کالاها هستند.
روند قیمتی چند محصول پرفروش سامسونگ 
 galaxy A۵1 -galaxy A11 ماننــد
galaxy A10S در یــک هفته گذشــته از 
کاهش تا یک میلیون تومانی قیمت ها حکایت 
دارد. به عنــوان مثال A۵1 بــا ظرفیت 1۲۸ 
گیگابایت که یکــی از جدیدترین محصولات 
برند سامسونگ است، در یکی از فروشگاه های 
اینترنتــی معــروف از قیمــت ۹ میلیــون و 
۲۸۹هزارتومان در روز 11 آبان به هشت میلیون 

و ۹۹0 هزارتومان رسیده است.
محصولات شــرکت اپل هم که از نظر قیمتی 
جزو گوشــی های لاکچری است در یک هفته 
اخیر افت قیمت فاحشی داشته است. به عنوان 
مثال Pro Max 11 iPhone از قیمت ۴۶ 
میلیون و ۲00 هزارتومان روز گذشــته به ۴۵ 

میلیون و ۳00 هزارتومان رسید.
برند شیائومی هم که در یکی دوسال اخیر مورد 
اســتقبال بیشــتری قرار گرفته همین مقدار 
 Redmi کاهش قیمت داشــته اســت. مثلا
۹S Note از قیمــت هفت میلیــون و ۲۹۹ 
هزارتومان در 1۴ آبان، روز گذشــته باقیمت 
شش میلیون و ۷۶0 هزارتومان به فروش رسید.

ناگفته نماند که چند سایت فروش آنلاین تلفن 

همراه در یکی دو روز اخیر بیشتر محصولات 
پرفروش خــود را به صــورت ناموجود ثبت 
کرده اند. دلیل آن هنوز مشــخص نیست اما 
یکی از دلایل آن می توانــد کاهش قیمت و 

تلاش برای جلوگیری از آن باشد.

  نوسان قیمت لپ تاپ بعد از افزایش 
سه برابری

قیمت ها در بازار لپ تاپ همچنان هیجانی است. 
قیمت انواع لپ تاپ از ابتدای سال با هر جهش 
ارزی صعود کرد و به سه برابر قیمت های ابتدای 

سال رسید.
به گفته فعالان، بخشی از این صعود قیمتی به 
لپ تاپ های انبار شده در گمرک برمی گردد. البته 
رئیس اتحادیه فناوران یارانه از ترخیص بخشی از 
این کالاها خبر داده و انتظار می رود با این عرضه، 
قیمت ها روند منطقی تری طی کنند. از سوی 
دیگر پر شدن سقف واردات برای بیشتر فعالان 
این حوزه نگرانی هایی را درباره کمبود کالا در 

ماه های آینده ایجاد کرده است.

  گوشی ارزان می شود؟
برای بررسی بیشتر این موضوع به سراغ رئیس 
اتحادیه فروشــندگان دســتگاه های صوتی و 
تصویری و تلفن همراه و لــوازم جانبی رفتیم. 
ابراهیم درســتی می گوید: تثبیت قیمت دلار 
روی کالاها اثرگذار اســت. گوشی تلفن همراه 
جزو اقلامی است که ما تولید کمتری در ایران 
داریــم. آن چه اکنون کاملا مشــهود اســت، 
سایت ها و شــبکه های مجازی در برابر کاهش 
قیمت بر اســاس نــرخ دلار مقاومت می کنند 
ولی قیمت هــا به دنبال کاهش نــرخ ارز، روند 
کاهشی را طی می کند. اگر بررسی کنید بعضی 
از سایت ها و فروشگاه های آنلاین هنگام فروش 
می نویسند که موجودی مان تمام شده و به این 
طریق می خواهند مانع کاهش قیمت ها شوند. 
فروشــندگان همان طور که پیــش از افزایش 
قیمت ارز گوشــی تلفن را می خریدند و موقع 
فروش، گوشی تلفن را به دلار روز می فروختند 
حالا هم باید جبران کنند. اگر گوشی ها را با دلار 
گران خریدند باید با قیمت ارز ارزان بفروشند تا 

خانواده ها خرید آسان تری داشته باشند.
وی بیان می کند: هم اکنون علاوه بر ارز، موضوع 
تقاضا نیز بر قیمت اثرگذار است. این روزها بازار 
رکود دارد. تا چند روز پیش که قیمت ارز روند 
افزایشی داشت، خریدار بیشــتر بود. الان که 
روند کلی قیمت ارز چندروزی رو به پایین است، 

خریدار کمتر شده است.
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ورود کوکاکولا به صنعت تولید قهوه
تازه ترین اقدام مدیران ارشد کوکاکولا خرید استارت  آپ بریگو، فعال در زمینه ثبت آنلاین سفارش انواع 

نوشیدنی گرم و تحویل از طریق بادجه  های خودکار، است.
کوکاکولا در طول دهه های متمادی به عنوان یکی از معتبرترین برندهای تولید نوشابه گازدار در بازارهای 
جهانی شناخته شده است. بسیاری از مشتریان عادت به استفاده از محصولات این برند دارند. شاید صحبت 

از حضور کوکاکولا در بازار تولید نوشیدنی  های قهوه اندکی عجیب باشد، اما آخرین اقدام مدیران ارشد این 
برند خرید استارت  آپ بریگو، فعال در زمینه ثبت آنلاین سفارش انواع نوشیدنی گرم و تحویل از طریق بادجه  های 

خودکار، است. این اقدام کوکاکولا را وارد صنعت تولید نوشیدنی قهوه کرده است. یکی از شعارهای اصلی تبلیغاتی 
کوکاکولا در طول دهه  های اخیر رفع عطش مشتریان در کوتاه  ترین زمان ممکن است. با این حساب استارت  آپ بریگو هماهنگی 

بالایی با شعار تبلیغاتی کوکاکولا دارد. دستگاه  های هوشمند استارت  آپ بریگو در بسیاری از شهرهای مهم ایالات متحده نصب شده است. با 
این حساب مشتریان در دوران کرونایی امکان دسترسی سریع به انواع نوشیدنی گرم تحت نظارت کوکاکولا را خواهند داشت.

بدون تردید شخصی  سازی نوشیدنی  ها یکی از گزینه  های جذاب برای مشتریان محسوب می  شود. امروزه مشتریان در کسب و کارهای مختلف 
تمایل بالایی برای شخصی  سازی سفارش  های  شان دارند. دستگاه  های ارائه نوشیدنی به طور سنتی امکان شخصی  سازی نوشیدنی  ها را ندارند.

مراقب باشید در مورد مشکلات 
مربوط به سلامتی مثل مشکلات 

ذهنی با همکار خود صحبت 
نکنید زیرا این وضعیت در نهایت 
عاملی برای ضرر زدن به وضعیت 

شغلی شما است و می تواند 
روی وظیفه تان هنگام انجام کار 

تاثیرگذار باشد

،،

نمناک
یادداشـــت
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   موضوعات کنونی 
روز یا سیاسی

بسیاری از افراد در محل 
کار دوســت دارند مدام 
بر سر مســائل سیاسی 
یــا اجتماعــی صحبت 
کنند ؛ مخصوصاً زمانی 
که نزدیک رویداد های سیاسی مثل 
انتخابات است اما این موضوع به مرور 
زمان، رابطه صمیمانه شــما را به هم 
می زند . پس بهتر است عقاید سیاسی 
را بــرای خودتان نگه داریــد و اجازه 
ندهید روی رابطه شــما با همکارتان 

اثرگذار باشد.

   اعتقادات و نظرات شخصی
در محــل کار در مــورد اعتقــادات 
شخصی هم مانند مســائل سیاسی 
صحبت می شــود اما بهتر است که 
افراد به عقاید خود مخصوصاً در محل 
کار احترام بگذارند و آن را یک عقیده 
شخصی بدانند و در آن دخالت نکنند .

   مشکلات مربوط به کارفرما ، 
رئیس، مدیر، همکار دیگر

اگر مشکلی با رئیس ، مدیر بالادستی و 
هر کدام از همکاران تان دارید ، هرگز 
این موضــوع را به همــکار دیگرتان 
نگویید . حتی اگر بــا یکدیگر خیلی 
صمیمی هستید . بهتر است در چنین 
مواردی با همسر ، یک درمانگر یا یک 
دوســت قابل اعتماد خارج از محیط 

کاری صحبت کنیــد و اجازه ندهید 
که این بحث ها داخل محل کار انجام 

شود .

   مشکلات خانوادگی
شاید مشــکلات آن قدر به شما فشار 
آورده باشد که بخواهید با همکارتان 
مشورت کنید . به اشتراک گذاشتن 
اطلاعات مربوط به خانــواده نه تنها 
حریم شــخصی شــما را خدشه دار 
می کند ، بلکه باعث می شود که برخی 
از افراد از اطلاعات شما سوء استفاده 
کنند و تاثیر منفی روی شــغل تان 

خواهد داشت .

   مشکلات مالی
صحبت کردن در مــورد چالش ها و 
مشــکلات مالی هرگز نباید در محل 
کار انجام شود زیرا همکار تان فرض 
می کند کــه می تواند با اســتفاده از 
همین مشــکلات مالی از شــما سوء 
استفاده کند و ممکن است در نهایت 
تاثیر منفی روی کار تان داشته باشد .

   مشکلات مربوط به رابطه
اجازه دهید که عشــق و علاقه ای که 
در رابطه دارید ، بــرای خودتان باقی 
بماند. بیش از حــد هیجانات خود را 
در مورد رابطه کنونی کــه دارید ، به 
همکارانتان نشان ندهید و این مسائل 
را با آن ها به اشتراک نگذارید . شاید 
آن ها در مورد زندگی خصوصی شما و 
رابطه ای که دارید ، تاثیر غلط بگذارند 
و یا با حرف هایی احساس بد و منفی 

در شما ایجاد کنند .

   مشکلات مربوط به سلامتی
مراقب باشــید در مورد مشــکلات 
مربوط به ســلامتی مثل مشــکلات 
ذهنی با همکار خــود صحبت نکنید 
زیرا این وضعیت در نهایت عاملی برای 

ضرر زدن به وضعیت شغلی شما است 
و می تواند روی وظیفــه تان هنگام 
انجام کار تاثیرگذار باشــد و حتی در 
 زمان هایی بر علیه شــما اســتفاده 

شود .

   درگیری هنگام بحث
ممکــن اســت در مــورد بعضی از 
موضوعــات عقاید شــخصی شــما 
خیلی محکــم و قاطع باشــد . مثلًا 
ممکن اســت حتــی بر ســر غذای 

محلی هم با همکارتــان بحث کنید. 
اگــر در موضوعی تعصــب دارید ، تا 
جایی که می توانیــد از مطرح کردن 
چنین مباحثی خــودداری کنید که 
 ممکن است درگیری به همراه داشته

 باشد .

   خرید های گران قیمت
در مــورد چیزهای گــران قیمت یا 
خرج های خیلی زیادی که در مسافرت 
کرده اید، صحبت نکنید زیرا چنانچه 
در این بخش از سبک زندگی نمناک 
گفته شده اســت این موضوع عامل 
ایجاد حســادت در بین همکاران می 
باشد و ممکن است منجر به کارشکنی 
در امور یکدیگر گردد و امنیت شغلی 

شما را به خطر بیاندازد.

   داستان های مربوط به تربیت 
فرزند

همه افراد ایده های مربوط به خودشان 

را در مــورد بزرگ کــردن کودکان 
دارند. بســیاری از آن ها ممکن است 
روش های تربیت فرزنــد را از پدر یا 
مادرشــان یاد گرفته باشــند . پس 
بهتر اســت عقاید شــخصی خود را 
برای تربیت فرزنــدان به همکارانتان 
دیکته نکنید زیــرا عاملی برای ایجاد 
 مخالفت هــا و بحث هــای طولانی

 است .

   در مورد دســتاورد های خود 
چیزی به همکارتان نگویید

بســیاری از افراد ارزش کار تخصصی 
خود را نمی دانند و هــر چیزی را با 
همکار شان به اشــتراک می گذارند . 
بهتر است از دســتاورد های خودتان 
هم با همکارانتان صحبت نکنید زیرا 
عاملی برای حســادت خواهد شد و 
حتی ممکن اســت آن ها به راحتی 
اطلاعاتی را از شــما بگیرند و بعدا به 

نفع خودشان استفاده کنند .

نگفتنی های کاری؛ 

محل کار جای این صحبت ها نیست !
مکالمات و گفت وگو ها با همــکاران یک راه موثر برای 
آشنایی بیشتر و بهبود رابطه با آن ها می باشد که می تواند 
هم از لحاظ تخصصی و هم از لحاظ رابطه شخصی فوایدی 
را به همراه داشته باشد اما موضوعاتی هستند که بهتر 
است در ارتباط با همکارتان از بحث کردن در مورد آن ها 
خودداری کنید تا بعدا دچار مشــکل نشوید، در این 

قسمت این مباحث را به شما معرفی خواهیم کرد .

صحبت کردن در مورد 
چالش ها و مشکلات 

مالی هرگز نباید در 
محل کار انجام شود 

زیرا همکار تان فرض 
می کند که می تواند 
با استفاده از همین 

مشکلات مالی از شما 
سوء استفاده کند و 

ممکن است در نهایت 
تاثیر منفی روی کار تان 

داشته باشد

بازار بورس به سمت 
رکود می رود یا رونق؟

ســرمایه گذاران همچنان درگیر 
ناپایداری در اعتماد به مسیر پیش 
روی بازار سرمایه هستند. تغییرات 
پی درپی و بعضا ناپایداری که از سوی 
مسئولان ســازمان بورس در نحوه 
انجام معامــلات و قوانین حاکم بر 
بازار ســرمایه رخ داد سبب شده تا 
بسیاری از فعالان بازار با دیده تردید 
نســبت به ظرفیت های پیش روی 
بازار بنگرند. مضاف بر آنکه ناپایداری 
فضای اقتصادی در سایر بازارها نیز 
راه را برای افزایش جذابیت مقاصدی 

نظیر طلا و دلار فراهم کرده بود.
در این میان شــایعه و اما و اگر نیز 
همواره در رابطه با بازار ســهام کم 
نبوده است. مثلا در همین روزهای 
گذشته ادعایی درخصوص امکان 
تحریم بورس تهران از سوی ایالات 
متحده مطرح شــد که بــا توجه 
به مفروضات آن به نظر نمی رســد 
تحقق چنین امری حتی در صورت 
وقوع چندان بر روند بازار سهام موثر 
باشــد. دلیل این امر متصل نبودن 
بازار سرمایه ایران به سایر بازارهای 
خارجی اســت که وجود هر گونه 
نماد خارجی در این بازار را منتفی 
می کند، مضاف بــر آنکه حتی اگر 
چنین چیزی به طور جدی در دستور 
کار مقامات دولت آمریکا باشــد، 
لزومی به تحریم بورس تهران نیست. 
چراکه این بازار خود شرکتی است که 
تحت نظارت سازمان بورس فعالیت 
می کند. از این رو به نظر می آید که 
طرح چنین بحثی در فضای مجازی 
بیش از آنکه رنگ و بویی از واقعیت 
داشته باشد، آرزویی موهوم است که 
پیش تر از جانب بدخواهان ساکن 
در خارج از مرزهــای ایران مطرح 

می شود. 

  آزمون و خطایی که جواب نداد
در حال حاضر اما چند اتفاق خوب 
در حال رخ دادن است که می تواند بر 
ذهنیت فعالان بازار سهام اثر مثبت 
بگذارد. نخســت آنکه مقرر شده تا 
قانون مخرب ممنوعیت معاملات 
روزانه کــه در ماه هــای اخیر و به 
منظور کاهش هیجانات موجود در 
بازارسهام اعمال شد، از روز جاری، 
یعنی ۲۰آبان ماه ۹۹ برداشته شود. 
از این رو فعالان بازار سهام می توانند 
همانند آنچه در گذشته معمول بود 
سهامی را که در یک روز خریداری 
کرده انــد در همــان روز به فروش 
برسانند. این کار راه را برای آن بخش 
از ســرمایه گذاران که سبک کوتاه 
مدتی را برای مدیریت دارایی های 
خود انتخاب کرده اند هموار خواهد 
کرد. مضــاف بر آنکــه می تواند بر 
نقدشوندگی سهام بیفزاید و ریسک 
سرمایه گذاری را به طور کلی برای 
فعالان خرد بازار سهام کاهش دهد. 
از این رو می توانــد حذف آن قانون 
دست و پا گیر را برای بهبود وضعیت 
کلی معاملات سهام امری مثبت و 

گامی رو به جلو تلقی کرد. 
مشــخص نیســت که چه تفکری 
سبب می شود تا هر چند سال یک 
بار با ریزش قیمت ها در بورس تهران 
عده ای فضا را بــرای برقراری تجمع 
اعتراضی مناســب ببینند. شــکی 
نیست که فرهنگ سازی برای ایجاد 
ارتباط معقول میــان مردم عادی با 
بازار سرمایه وظیفه ای است که به ثمر 
نشستن آن تنها با تلاش و مداومت 
از سوی مسوولان ســازمان بورس 
محقق می شود. اما توجه به این نکته 
نیز ضروری است که نباید اشتباه و 
قصور مسئولان را دلیلی برای سلب 

مسئولیت از خود تلقی کرد. 

مشرق نیوز
تحلیــل بورس

ISFAHAN
N E W S

چالش برداشت مستقیم بانک ها از حساب مردم؛

فین تک ها عقب ماندند 

بانک مرکزی در سال ۹۷ اجازه ارائه خدمت برداشت مستقیم 
را صادر کرد؛ یعنی برداشــت خودکار پرداخت های تکرار 
شونده از حساب سپرده گذاران؛ این خدمت هنوز چندان 
گسترش نیافته است؛ برخی فعالان این حوزه می گویند برداشت مستقیم برای 
بانک ها و کسب و کارها جذاب است اما استارت آپ ها هنوز با آن آشنایی لازم را 

ندارند.  

چندی پیش امیر ناظمی، رئیس سازمان فناوری اطلاعات در توئیتی برداشت مستقیم یا 
Direct Debit، را یکی از نقاط مفقود در اقتصاد دیجیتال کشور توصیف کرد که به نوشته 
او، در دو سال گذشته ابتدا فرآیند تصویب و سپس پیاده سازی آن پیش رفت. او در ادامه از 
اینکه »استارت آپ وندار« کسب وکار خود را بر پیاده سازی این خدمت قرار داده است، ابراز 

خوشحالی کرد.
برداشت مستقیم، که در دنیا قدمتی طولانی دارد، به این معناست که کسب و کارها از سوی 
کاربران خود اجازه می یابند، پرداخت های تکراری در بازه های زمانی مشخص مثلا هفتگی یا 
ماهانه را از حساب آنها برداشت کنند؛ در واقع با برقراری اتصال به حساب بانکی کاربران، این 

مبلغ به صورت خودکار کسر و تنها به آنها اطلاع داده می شود.
این خدمت می تواند در حوزه های مختلفی چون پرداخت قبوض، اقســاط یا حق اشتراک 
ارائه شود. بانک مرکزی، در سال ۹7 و در هشتمین همایش بانکداری الکترونیک و نظام های 
پرداخت، خبر صدور مجور برای ارائه این خدمــت را اعلام کرد. در این مدت مجموعه های 

مختلفی چون فینوتک )وابسته به شرکت ارتباط فردا( و شرکت داده ورزی سداد 
این خدمت را ارائه کرده اند.

برخی بانک ها از جمله آینده، ایران زمین و سپه نیز بر بستر فینوتک و بانک ملی 
از طریق بام، امکان بهره گیری از خدمت برداشت مستقیم را برای مشتریان خود 

فراهم کرده اند.
تجارت نیوز میزان استقبال بانک ها، کسب و کارها و فین تک ها را از این خدمت در 
گفتگو با مهدی عبادی، مدیرعامل استارت آپ وندار و فرهاد اینالوئی، معاون فناوری 

اطلاعات بانک ایران زمین بررسی کرده است.

    جذابیت برداشت مستقیم برای بانک ها
به گفته مهدی عبادی، مدیرعامل وندار بانک ها و کسب و کارها تا کنون استقبال 
خوبی از پیشنهاد این استارت آپ داشته اند و خدمت برداشت مستقیم برای آنها 

جذاب بوده است.
او توضیح داد: 11 بانک از جمله سامان، انصار، آینده، ملت، کشاورزی، دی، مهر ایران، 
اقتصادنوین و کیف پول همراه کارت به این خدمت پیوسته اند. انتظار می رود به مرور بانک های 
دیگر نیز به این فهرست اضافه شوند؛ به غیر از بانک ملی که به نظر می رسد نگاه دقیقی نسبت 

به این حوزه ندارد و بعید است که امکان همکاری با این بانک وجود داشته باشد.
مدیرعامل وندار ادامه داد: بانک ملی خدمت برداشت مستقیم را در محصول بام خود قالب 
زیرساخت ارائه می کند، اما بانک نباید به تنهایی ارائه کننده این خدمت باشد، چرا که اگر قرار 
باشد همه بانک ها چنین رویه ای را در پیش گیرند، کسب و کارها ناچار می شوند سیستم مورد 

نظر را برای هر بانک به صورت جدگانه پیاده سازی کنند.

    اهمیت تجربه کاربری
عبادی در پاسخ به این پرسش که چرا در فاصله ۲ ساله صدور مجوز برداشت مستقیم از سوی 
بانک مرکزی، این خدمت انگونه که باید گسترش نیافته است، گفت: برداشت مستقیم برای 
بانک ها جذاب است اما تاکنون تجربه کاربری خوبی برای آن وجود نداشت و کسب و کارها 

باید سیستم پیچیده ای را پیاده سازی می کردند.
او توضیح داد: بانک ها و شــرکت های دیگری که خدمت برداشت مستقیم را ارائه کرده اند، 
در واقع زیرساخت آن را در اختیار کسب و کارها قرار می دهند. اگر شرکت ها بخواهند از این 
زیرساخت بهره بگیرند، باید برای آن سیستمی به منظور نظارت بر حسابداری مشترکان، 

حساب و کتاب مالی و مدیریت اشتراک، طراحی کنند.
عبادی افزود: این موضوع هم زمان بر است و هم اینکه تمرکز شرکت هایی که می خواهند وارد 

این حوزه شوند، روی مسائل دیگری قرار دارد و کار آنها حسابداری نیست. استفاده از خدمت 
وندار به طراحی این سیستم نیاز ندارد و همه امور مالی توسط تیم ما انجام می شود.

   بازار هدف؛ کسب و کارهای اشتراکی
این فعال حوزه فین تک، در مورد میزان استقبال شرکت ها از خدمت برداشت مستقیم نیز 
گفت: کسب و کارهای اشتراک محور به این سرویس نیاز داشتند و جای خالی آن را احساس 

می کردند.
او توضیح داد: کسب و کارهایی که کاربران آنها پرداخت الکترونیکی دارند می توانند از این 
خدمت استفاده کنند؛ برای مثال پرداخت هزینه های اشتراک به پلتفرم های تماشای آنلاین 
فیلم یا شرکت های ارائه دهنده خدمات اینترنتی، بازار هدف سرویس برداشت مستقیم هستند.

عبادی بیان کرد: وندار نیز در گام نخست سراغ کسب و کارهای بزرگی مانند نماوا و فیلیمو 
رفته که قرارداد با آنها منعقد و پیاده سازی ها فنی نیز انجام شده است. مراحل اجرایی آن نیز 

به زودی آغاز می شود.
مدیرعامل وندار گفت: روی زیرساخت برداشت مســتقیم، ارائه خدمات مختلفی از جمله 
پرداخت قبوض امکان پذیر است اما وندار در گام نخســت تمرکز خود را روی حق اشتراک 
گذاشته اســت. در واقع بازار هدف این مجموعه کســب و کارهای نوین هستند و به سراغ 
مجموعه های سنتی چون شرکت های آب، برق و گاز و مخابرات نرفته اند. البته این خدمت را 

در مورد قبوض، اپ هایی مانند آپ و همراه کارت ارائه می کنند.

   عدم استقبال فین تک ها از خدمت برداشت مستقیم
فرهاد اینالوئی، معاون فناوری اطلاعات بانک ایران زمین اما تاکید کرد که فین تک ها آنگونه که 

باید از خدمت برداشت مستقیم استقبال نکرده اند.
او گفت: بانک ایران زمین خدمت برداشت مستقیم را به کاربران نهایی ارائه نمی کند و در واقع آن 

را در اختیار فین تک هایی قرار می دهد که می خواهند در این حوزه فعالیت کنند.
اینالوئی توضیح داد: در واقع این بانک، خدمت برداشت مستقیم را در بستر بانکداری باز ارائه 
کرده است اما متاسفانه هنوز فین تک ها آشنایی چندانی با این سرویس ندارند و آنگونه که باید 
از آن استقبال نکرده اند. به گفته او، زیرساخت برداشت مستقیم این بانک، اکنون در بستر بوم 

ایران زمین و پلتفرم فرابوم ارائه شده است و فین تک ها می توانند از آن استفاده کنند.
معاون فناوری اطلاعات بانک ایران زمین افزود: یکی از استارت آپ هایی که اکنون از این خدمت 
استفاده می کند ایزی پی است که از آن در حوزه پرداخت عوارض بزرگراهی بهره می گیرد. در 
واقع زمانی که کاربران از باجه های عوارضی عبور می کنند، هزینه لازم به صورت خودکار از 

حساب آنها کسر می شود.

تجارت نیوز
گــــــزارش

استارت آپ
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